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IN THE PRIVY COUNCIL No, 22 of 1955 --

ON APPEAL FROM THE SUPREME COURT OF BRITISH GUIANA
(COURT OF CRIMINAL APPEAL)

BETWEEN : KARAMAT .. Appellant

- and -

THE QUEEN ... Respordent

RECORD OF PROCEEDINGS

IN_THE SUPREME COURT OF BRITISH GUIANA
(CRIMINAT, JURTSDICTION)

No. 1 In the
Supreme Court
INDICTMENT ———

No. 1
THE QUEEN
against

Karamat
Subrattie

Ali Husain
Hoosanie -
Saffie Mohamed
« Subadar

Indictment.

Ui RV

IN THE SUPREME COURT OF BRfTISH GUIANA
(Criminal Jurisdiction)

County of Demerara.

PRESENTMENT OF HER MAJESTY'S ATTORNEY~GENERAL FOR
THE SAID COLONY.

Karamat, Subrattie, Ali Husain, Hoosanie,
Saffie Mohamed snd Subadar are charged with the
following offence:



In the
Supreme Court

No, 1.

Indictment =~
continued

No, 2.

Opening Ob jec~
tions by
Defenoce,

10th August
1954,

2.

Statement of Offence.

Murder, contrary to section 100 of the Criminal.
Law (Offences) Ordinance, Chapter 17,

Particulars of Offence.

Karamat, Subrattie, Ali Husain, Hoosanie,
Saffie Mohamed and Subadar on the twenty-seventh
day of September in the year of Our Lord- one
thousand nine hundred and fifty~three in the
county aforesaid murdered Haniff Jhuman;

F.W, HOLDER
Attorney General,

No., 2.

OPENING OBJECTIONS
BY DEFENCE

MURDER ~ Contrary to Section 100 of Chapter 17.
(Haniff Juman).

AM, Edun (Crown Prosecutor) for Crown.

Charge 1s read and before plea, C,L.Luckhoo states

that he appears for accused No,l and Accused No, 6

and wishes to move to quash the indlctment,

Lionel A, Luckhoo (instructed by Miss E.A,Luckhoo)

states that he appears for accused No, 2 (called

Edun) and accused No, 5; he too wishes to move the

Cour‘b.

E.V., Luckhoo for accused No, 3 and accused No, 4
and he too desires to Jjoin in the motloen,

No comment by Crown Prosecutor,

Jurors withdrawn.
Lloyd Luckhoo: Moves that indictment be guashed as
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committal for trial was bad and is likely to re=- In the
sult in prejudice and embarrassment to the accused. Supreme Court
Reason is that accused were charged before Magis- —
trate with Murder of two persons which would be two No. 2
distinct charges or offences. ¢ T

Evidence in depositions as to death of Batulan Opening ob jec-

also refers to p.l6 of depositions. Medical evi- Ei?gicgy
dence., Where he took his objection, 10th Auéust
Prosecution was given opportunity at Prelimin- i%iii;ued

ary Enquiry to consult with law officers but, after
such consultation, elected to continue,

If a deposition of a witness 1s put in it may

contain inadmissible evidence,

Cap. 18 Sec, 51, Sec., 88 (2), Sec., 89; Fifth
Schedule rule 3, Sec, 92; Sec, 93 (3) Sec. 101 (1);
Sec, 102,

Sec, 88 (2): where indictments quashed dus to
lrregularities at Preliminary Enquiry,

Henry Elliott ~ 1 Cr., App. R. pe 15 (at p. 16)

R, v, Olivc - (1942) 2 All. E.R, DPe 494,
Re_v, Ballysingh Cr. App. R. p. 28,

R, Vv, Jones ~ 1918 1 K,B,D, p. 416 (no other
count In an indiotment for murder?.

Wharmby and others ~ 31 Cr, App. Reps. p. 174.
Wm,Sharrock and others ~ 32 Cr,App.Rep. p.l24.
Grant and others - 30 Cr, App. Reps. pe 199
Me Domnell ~ 20 Cr, App., Rep, 163

(Two Offences)

Lionel ILumckhoo: adopts submissions of Mr, Lloyd
Lucknco,

Sec, 102 (1) of Cap, 18 - '"States an offence
not triable by the Court" - Sec, 86 ~ refers to

charge at Preliminary Enguiry. Committals for
trial "for the offence charged against him".

In no circumstances can a person be charged _
with killing more than one person, in the same
charge,



In the
Supreme Court

No, 2,

Opening ob jec-~
tions by
Defence.

10th August
1954 -
continued.

11th August,
1954,

4.

E,V, Luckhoo: joins in motion of Lloyd andiLionel
Luckhoo.

Crown has separated the charge ~ 1.e, two
indictments,

Crown Progsecutor :

R, v, Davis - 26 Cr, App. Rep.p.95 (at p.98).

Cap. 18 Sec. 57 (2)
" 18 Sec, 60 -~ 65,

Once the Magistrate has complied with provis-
lons regarding the taking of the evidence then the

coomittal is not bad,

Regs, Vo Norfold Quarter Sessions

Ex parte Brunson - 1953; 1 All E,H, p., 346
(at p. 348),

Reg, v, Chin Co, of London Quarter Sessions
eX parte Downes 1953 - 2 All E,R. p. 750 (at
p. ‘751)0

Lloyd Luckhoo:

Adjourned at 11,30 to 1,15 p.m,

Lloyd Luckhoo: Sec, 57(2) of Cap, 18; replies on
Sec., 88 (2) of Cap, 18,

Lionel ILuckhoo:

Sec, 57 (1) )
Sec. 65 (1) of Cep. 18
Sec, 102 )

E.V. Luckhoo?

Adjourned at 1,55 pem, to 9,00 a,m, to-morrow
(11.8,54).

WEDNESDAY, 11ith August, 1954,

Written declision delivered on motion to quash
Indictment, No order made,
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PLEA: Not guilty all accused., In the
Supreme Courd
JURY:  Joseph Masson (12); Seonarine Misir (14); ——
Sultan Ali Khan (8); Harry:Rose (23); Frederick No. 2
O!Neil (15); Albert Peroune (16); Eric Glyn O =

Williams (30); Lionel Marques (11); Abdul Wahid Opening Objec-

(29)3 Trotwood Stoll Fitzpatrick (6); William £1 b
Albert Mc Donald (13); Heereh Sawh (25); Nelson p-2°% OV
Spooner (26); Joseph Brown (2); Emenuel Vincent 1§£§nﬁq’ﬂ £
D!Ornellas (5); Edgar Henry (9); Prince Edward 1954 HEuSTt,
Pile (19)3 Thomas Glasgow (7); Burchell Bowman contiﬁued

(1); Benjamin Augustus Petric (18); Carlos Almon
Vieira (28); Vietor King (10); Yeaman Prashad
(20); Walter Cooblall (3); Edward Ryan (24);
Harrichand Ramdas (21); John Frederick T jor-A-
Yong (27); Boney Kemra] Persaud (17); Juddunauth
(22); Cecil Dalton (4). NS

The panel of jurors is not exhausted by reason.
of the twenty~one peremptory chalienges:

The Crown Prosecubor refers to Sec, 39.of Cape
18 but states that he would like an adjourmment to
1,00 pem, today to enable him to give the matter
further consideration. Counsel for the accused
join in this request, The nine jurors in the Dbox
are sworn,

Adjourned at 10,50 a,m, to 1,00 p.m, today.

Crown Prosecutor refers to Sec, 39 of Cap, 18 and
submits it is the appropriate provision,

Archbold p. 185-6 where procedure is not the
same as that provided here,

Makes request referred to in second line of
Sec, 39( ) of GCap. 18 and says that Sec., 39(2) may
be invoked as jurors from another panel are now
present in Court,

Lloyd ILueckhoo: Sec, 39 of Cap., 18 is not applica-
Dle in this case, A full jury has appeared in this
case - refers to Sec, 30 of Cap, 18,

"Jury" in line one should read panel. Sec.37
of Cap. 18e

Uappear® in 9th line of Sec.37(1) of Cap. 18,

Archbold - 32nd Edn. p. 180 ~ 181 "The proper
course, where panel is exhausted ........"



In the
Supreme Court

Noe 2.

Opening Objec—
tions by
Defence,

l1lth August,
1954 ~
continued,

12th August,
1954,

No. 3.

Opening Address
by Prosecution,
12th August,
1954,

Refers to Sec, 4 of Cap. 17.

Lionel Luckhoo: "Appear" iéethe material word -
right of peremptory challenge was first introduced
here in 1948,

Crown Prosscutor: "full jury" in ‘second 1line of

para, 002 &t De 185 of Archbold -~ "full jury" also
used in Sec, 39’ o

"jury" must be distinguished from "panel".

Adjourned at 2,35 p.m, to 9,00 a.m. tomorrow
(12,.8,54) '

Thursday, 12th August, 1954,

Written decision, on submissions made yester-
day, is delivered,

(Procedure set forth at page 186 of Archbold,
3%rd Edn, 1s now followed),

JURY: Seonarine Misir (14); Sultan Ali Khan (8);
Frederick OtNeil (15); Albert Peroune (16); Eric
Glyn Williams (30); Lionel Marques (11)3.Trotwcod
Stoll Fitzpatrick (6); Heerah Sawh (25):; Emanuel
D!'Ornellas (8); Carlos Almon Vielra (285: Walter
Crotlall (3) and Boney Kemraj Persaud (17).

Jury sworn,

FOREMAN: Boney Kemraj Persaud (17),

No, 3.
OPENING ADDRESS BY PROSECUTION

Crown Prosecutor opens,

Presumption of innocence, Onus on Crown.
Accused not required to prove innocence.

Facts for jury: law from Judge. Crown must prove.

Death of deceased as result of voluntary acts
of accused with malice aforethought. Accused No,l
to No.,4 are sons of accused No,6, Accused No,5is
a relative and resides in house of accused No,6,
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Atcused No,6 owns Broomhall estate, Carlton In the
Hall estate is to the south  they are between Supreme Court
Mahaica and Mahaicony,

Jhuman is owner of Carlton Hall Estate and is No. ‘3.

father of Haniff Juman and husband of Batulan,” ' Opening Address

, by Prosecution
Shallow trench N-S, divides estates ~ also 12th August, ’

dam N-S, on each side of* trench, _ 1954 w
Accused No,6 has rice, cattle, etec. same on continued.,
Carlton Hall Estate, Jhuman has a cowpen and so
had accused No, 6, h

On 26th September, 1953, ‘cattle of Jhuman
taken by accused ~ complaint made and then argument.:
and then report to station In presence of two of: '
accused., Later on lncldent when Batulan alleged to
have been gtruck by accused and complaint lodged at
Station,

On 27th September; Jhuman, etc, went aback to
mllk cows; same time accused No.l to No.,4 also
went aback, Jhuman etc, came over to accused's
cowpen and an incident took place, Jhuman accused’
accused No.l of being the cause of Batulan being
strucky a fight took place, Accused did not get
the best of it. Four accused digengaged themselves
and ran towards the Public Road, Accused No, 1
ghouted "hand me the gun let me shoot them". He
"purst" across the rice fileld and shouted "give me
the gun, etc...." Accused No.5 went to Accused
No.4 house and brought out gun and Accused No.l and
5 went along Public Road: met by Bhagwandin who
tried to dissaude him, Accused No,l inserted one
cartrldge and thrsatened Bhagwandin, Accused No, 1
and & continued and met Accused No, 6 with a R.C.
{Katriah), R.C, told them to make report at Police
Station, R.C, tried to take away gun (twice) but
did not succeed. Husband of Haniff gpoke to them,
but they continued walkling. Accused No, 1 came,
with others present, and said he would shoot Jhuman.
Batulan laughed, "before you shoot me son, shoot
me", Acéused No, 5 said, "shoot them, if you
frighten, etc. etc. +.,." Accused No, 1 fired and
something happened, Accused No., 1 reloaded and
fired at Jhuman, who fell and expilred.

Bibi Kariman, wife of Haniff,
Dector examined Hanliff Jhuman and gives findings.

Accused No, 1 ~ 6 taken to Station:; statsments
made by accused.



In the
Supreme Court

No. 3.

Opening Address
by Prosecution,
12th August,
1954 -
contlinued,

Prosecution
Evidence,

No. 4,

H.,A,H, Cheong.
Examination,

EX. IIA"

Crosge~
Examination
by Lloyd
Luckhoo,

Conslder cases agalnst each accused.

Comment intent ~ every act done iIn furtherance of
that common Intent is the act of all, * Gives in-
stance =~ robbery with deadly weapon ~ if one
kills, all guilty of murder; but if intention
only to frighten and one goes to unexpected
length of shooting then he only is gulliy of
murder,

Must be common design.

No, 4.
EVIDENCE OF HAROLD ANTHONY’HING CHEONG

I am a Sworn Land Surveyor attached to. Lands
and Mines Department.

On Monday, 26th October, 1953, I went %to a
side-~line dam between Carlton Hall and Broomhall,
Mahalca, with Sgt. Tappin., I made a survey of the
dam and picked out certaln gpotyg shown to me by
Sgt. Tappin. I made a plan and on 1t showed
spots pointed out.by Sgt. Tappin and lettered them
from A, to K, Thls 1s the plan ~ admitted and
marked Ex, "A", I made four coples, all signed by
me, and these are.three of them, On the plan are
marked the letters A, to K, ~ there 1s a scale of
distances on the plan from which it 1s possible to
tell the distance between any given points, in both

rods and feet. The Inset 1s an enlargemenu of the .

area enclosing the points F., G., He, Ia

Crosgss-examined by Lloyd Luckhoo:

Sgt. Tappin did not tell me what the. spots
represented, I was merely shown spots.

There are other ‘dams within the area covered
by the plan but they are not surveyed.

- One of the spots indicated by a letter on the
plan represents a house: two other spots each
represent a cow-pen. All the other letters repre-
sent merely points and no particular object. -
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From A, to B, ig 557 ft, or 46,4 rods
" B, to C. is 591 £+, or 449,25 rods
" ¢, to D, 1s-775 ft. or 64,6 rods
" D, to E, 1s 597 ft, or 49,8 rods
" E, to F, 1s 592 ft, or 49,5 rods
" P, to J is 4,248 ft, or 354, 0 rods
" J. to ¥. 1s 265 ft, or 22,1 rods

I did not note the distances between F, and G, and
H, and I, as these are comparatively close
together and I can now scale them off.

F. to G, 1s 47 ft. or 3,9 rods

F. to H, is 40 ft, or 3,3 rods

P, to I, 1Is 41 ft. or 3.5 rods

G, to H, is 26 ft,

G, to I, is 22 ft,

H, to I, is 5 ft.

Cross~examine@~by Lionel Lugkhoo:

Sgt., Tappin pointed out all the spots, There
were two chalrmen with two other persons to whom I
paid no attention and who offered no comment,

No question %y E.V, Luckhoo,

Re~examination:

Points J, and K. indicate cow-pens,

(No question by jury).

No, 5.
:EVIDENCE OF BIBI KARIMAN

Also called Elaine, Wife of Hanlff Jhuman,
deccased; we were legally married, We lived
together, up to the date of his death, at Carlton
Hall, Our house was about fifteen rods from the
Public Road and across a trench west of the Carltm

In the
Supreme Court

Prosscution
Evidence.

No, 4.
H.,A,H, Cheong.

Cross-
Examination by
Lloyd Luckhoo =~
continued,

Crosgm
Examination by
Lionel Luckhoo

QeCe

Re~Examingtion

No., 5.

Bibvi Kariman
Examination,



In the

Prosecution
Evldence,

No. 5.

Bibi Kariman.

Examingtion -
continued,

10,

.. Hall dam, The railway line is to the south of
Supreme Court

our house and about 140 yards away from it, One
has to cross the railway line to get to Jhuman's
cow~pen, Jhuman is my father-in-law and Batulan
was my mother~ine~law,

Ad journed at 11,25 a.,m. to 1,00 p.m.

On 27th September, 1953, about 6,00 a.m,I was
at home. About 6.30 a.,m, I was on my platform,
sitting, and I saw accused No,5 going on Broomhall
dam towards the road; he sald he was golng *for a
gun "to shoot Haniff rass" - he was running along
the dam. I went on-to Carlton Hall dam which 1s
separated from Broomhall dam by a shallow trench
in which is a wire fence; thése two dams run
parallel to each other, I went on the Carlton
Hall dam and looked for my husband, Haniff Jhuman.
I saw him with his mother (Batulan} and -his
brother (Baby Boy or Abdul Jhuman) coming from
the backdam on Carlton Hall dam. I started to run
towards them. While going I saw ac¢cused -6 and ..
aceused 3 (called Hassa) accused 4, 1 and 2 (whom
I know as Edun), on the Rajlway Line dam. I passed
these five accused and went to the backdam, Before
reaching my husband I looked back and saw accused
No. 1 (Bengal) and accused No, 5, Accused No,l
had a gun and accused No.,5 had a stick; they were
coming in my direction, south along the dam,
Accused 6, 3, 4 and & were behind accused No,l and
5, We had passed each other, going in opposite
directions, When I first saw my husband he was on
the far side of the Rallway Line and the accused
were in the middle of the railway line,

When I reached my husband, I spoke to him and
he, Batulan, Baby Boy and I started to walk along
the dam towards our home. We walked asbout five to
ten rods (from witness stand to veranda rail) and
reached up to accused No, 1 (Bengal) accused No, 2
(Edun), Accused Nos, 3, 4, 5 and 6,

Accused No,l pointed the gun at the upper
part of my husband!s body -~ they were then one rod
apart and accused No,l said to Haniff, "Haniff, I

‘going to shoot your rass", Haniff laughed and’

said, "Bengal, you can't shoot me", Batulan saild
to amccused No, 1, "don't worry to shoot my son,
shoot me", -Accused Nc. 6 =aid, "shoot déem rass,me
got money me going take dem Luckhoo". Accused No,5
sald, "Bengal, glve me the gun, 1f you frighten to
shoot, you will see how I will flatten them",
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11,

Accused No. 1 pointed the gun to my mother-ln-law
(Batulan) and he !shoot her! and she fell. I was
behind her and I walked to the front and saw blood
on my husband!s (Haniff!s) face., Accused No,l

In the
Supreme Court

broke the gun and took out the empty cartridge, Pgoiggugion
took a cartridge from his trousers pocket, loaded v2dence.
the gun, closed it and 'shoot Haniff'!, I heard the '
noises as each shot was fired, My husband fell, No. 5.

Before the second "load" went off, Haniff's
brother, Baby Boy was near to him and Haniff told
him to run.

submitted that it is not. It is subsequent to
-shooting of Haniff and do not refer to shooting of
wlther Haniff or Batulan,

E,V, LUCKHOO:

Bibi Kariman

Examlnation
(Mr, Luckhoo (Lloyd) objects to the admission continued.
of the evidence indicated at A, on p,27 of deposi-
tions and asks that jury withdraw while the matter
1s gone into),
Jury withdraw,
LLOYD LUCKHOO: Crosg-
Examination
Passage referred to ls not part of the res by Lloyd
gestae: even if it 1s part of res gesbae; It has  Luckhoo.
no putative value with respect To offence charge
and i1s a prejudicilal effect.
"LIONEL LUCKHOO: Cross-
T : Examination.
It must be relevant to the issue and 1t 1s by Lionel

Luckhoo Q.C,

Cross~
, Examination
. Associates himself with submissions but does by E.V,.
not join with Lloyd Luckhoo that the two shootings Luckhoo.

are so ilnextricably mixed that they may not be
separated as far as the evlidence is concerned,

Refers to "A" on p, 28 of depositions which, if
true, would show that there was an appreciable inter-
val of time,

CROWN PRQSECUTOR? Re~Examination

- It 1s admissible as part of res gestae: p. 52
of Phipson, 8th Edn.

To rebut possible defence of accident and in
sguch cagse time element does not matter,.



In the
Supreme Court

Prosecution
Eyildence,

No, 5,

Bibl Kariman.
Re=~examination
- continued,

Crossaw
Examination
by Lloyd
Luckhoo.

12,

LLOYD LUCKHOO:

On ground that evldence 1s admissible to meet
defence of accident,
one of accident,

Refers to R, v, Badingfleld ~ Archbeld 33rd

Edn, p. 393, ‘
E,V, LUCKHOO:

Indorses above submissions,

Ruled that evidence is not admissible,
Jury rebﬁfn,

I know all six accused for about nine years,I have
not had any quarrel with any of them.

Cro§s-examined'berloyd Luckhoo:

I was there when this took place, Not correct
that I hear a gun~shot and then went to the scene.

I went to the Hospltel about a week after
this happened. I spent about a week there and it
was about a week after that T gave a statement to
the Police., That was only statement to Pollce,

I can read and write, OCan't remember what
school I went to: I went to Emmore School. Can't
remember what age I left school or how long I was
at School, I am now 25 years old.

I did not go to the Station that day. Aboubt’
2 days before I went to Hospital a policeman came
to me for a statement but I could not give him
one as I was in bed, After coming from Hospital,
they came to me for a statement, I had not then
dlscussed the matter with others as to what they
had told the Police,

Mohamed Jhuman is my father-in-law; dont't
know that he is very influentlal on East Coast,
He has plenty cattle, hundreds; he plants rice;
uses tractors,

I don't know 1f Subadar plants rice at Broom
Hall, I see rice planted on Broom Hall but dontt
know if it is Subadar's (accused No, 6). Can't
remember seeing any of the accused working wrice
during the last eight years.

I state that defence 1s not
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Jhumen and his son were not on bad terms with In the
the Subadar family, I would have known.Don't know Supreme Court
that several times last year Subadar impounded

Jhuman's. cows for damaging his rice cultivation, Progsecution

Don't know of claims for damage of 2700, 500 and Evidence.

g150, Do not lknocw that notices were sent by Ronald

Luckhoo and by you (Lloyd Luckhoo) on behalf of No, 5.

Subadar to Jhuman, Nobody told me that the Bibi Kariman,

Luckhoos used to work for Subadar.. Cross-—
Examination

Subadar was there on that morning, I do not by Tlovd’
know that on Saturday, 26th September, accused No, Lgckh g-"
2 and 5 had taken eight head of Jhuman'!s cattle to tio"d
the Pound, I am now hearing this for the first continued,

time,

BY THE COURT:

Haniff and I did not live in the same house as
Mohamed Jhuman and his family,.

Ad journed at 3,30 p.m, to 9,00 a,m, to~morrow

i(1558.54)°

FRIDAY, 13th AUGUST, 1954,

Cross~examination by Lloyd Luckhoo (continues):

On Saturday, 26th September, in the morning, I

did not see Jhuman and Batulan come out on the road:

did not see Henry Bacchus hold Jhuman and Bacchus!
wife hold Batulan., Did not hear Jhuman threatening
"k11l1ling" if thé cows were taken to Station, My
husband, Haniff, did not come down to steps. I know
that Harlff got a "jook" on his foot from a bit of
wood on the Tuesday, not the Saturday,

I know of no case of impounding of Jhuman's
cattle by Subadar famlly lagt year or at any other
time, .

Do“noﬁ know of any sheep being iImpounded by
Accused No, 1 and 5 during the week preceding Sun-
ddy, 27th September, 1953, or at any time.

I was at home on Saturday morning, 26th
September, 1253, I heard no nolse on that morning,.

Did not hear that accused No.2 and 6 went to
the Station at Cove & John, to report the incident
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about the cattle on Saturday evening, 26th Septemw
ber,

Know Cleveland James also called Scholes: in
September, 19563, he worked with my father-in-law
(Jhuman) and uséed to "stop" couple days at my
father~in~law, He was staying with him on 26th
and 27th September,

On Saturday, 26th September, I lef't home
about 4 peme Up to now I have heard nothing
about any "serambling" between accused No. 5, 10
Batulan and Scholes on Saturday, 26th, in the
evening,

I am hearing for the first time of Batulan
complaining about being boxed by accused No,5 or
of any report to the Station sbout it,

My husband had ‘a lorry, No, XLA 138, I did
not. travel to Kitty with my husband on that lorry
on 26th September. We went to Buxton; on the
lorry were only my husband and me, He wag driving.
Left home 4,00 p.m., and drove %o Buxton, stopping 20
at Drill to collect wood, We spent about two
hours at Buxton on the seawall, after discharging
the woodd, We then went to Enmore, only my husgband.
and me, to see my mother, From Enmore back home,
arriving about 10,00 p,m, We did not take
Bradshaw back in the lorry that night,
Buxton abkout.7,00 p.m., Don’t know whether
Bradshaw lives at Kibty.

Left

Hanifr does. not "like gun .and revolver". I
know that he-has never -had a licence for a fire- 30
arm; never heard that Haniff was charged for dis-
charglng e firearm at Willie Pollard, I think I
know Willie Pollard (called Coffin), Know of no

"court story" between Haniff and Coffin, Do not
know of Haniff ever charged for pointing gun at
accused No, 6, '

Abdool Esuf Jhuman (Baby Boy) is younger
brother of Haniff,

Don't know that Haniff and Baby Boy were
charged for being in possession of a gun and a 40
revolver without a licence. I know of no in-~
stance where Haniff has been charged with any
offence concerning a.firearm of any kind; same
thing appliés to Baby Boy, -

Never heard about Batulan Eeing charged for
chopping a Syrian pedlar,
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I have not heard about a stcry at the cowpen In the
aback on that Sunday morning (27th September) be- Supreme Court
foré the shooting, involving Batulan, Haniff, Baby ———e
Boy, Bradshaw, Scholes (on one hand) and accused

Nos, 1 to 4 (on the other hand). Prosecution
' ' : } Evidence,
There 1s a dam fifty rods east of the Broom- —_—

hall west side line dam (i,e, the one immediately No. 5
next to the-Carlton Hall dam). That dam runs ° v
from the railway line to the Public Road, (N ~ S). Bibi Kariman.
10 Not correct that I ¢ameon the scene after
‘ hearing at my home, the sound of the gunshot, Cross— .
: - - Exemination
The distance from where my husband fell ¢to by Lloyd"
the railway line is about 60 yards more than the  Luckhoo -~
distance from my home to' the railway line, continued,

I ran gll the way from my home until I reach-
Haniff (who was then with Batulan and Baby Boy no-
body else was in their company) they were then
walking towards me, On my way to Haniff I met the
accuzed except accused No, 5 on the railway line.I

20 saw the accused (except No, 5) on the railway line
as goon as I got on the dam after coming from my
house; they were standing on the line, When I
reached the railway lins the accused were gstill
standing on the line, except accused Nos, 1 and 5,
Accused No, 1 was then about 18 feet from the
cthers on the "slant of the line" - the others
were between the two lines., I did not speak to
any of the accused nor did any of them speak to me;
they were between the line, but still on the dam.

Z0 Accused No, 1 was not on the dam but on the "road-
side slant" of the railway line. When I looked
back and saw accrzed No, 1 with the gun and accused
Noy 5 with a stick, I was then from here to the
Kidman Building away from Haniff, Accused No,l was
then from here to the rail on the west veranda of
the Court away from me and he was about from here to
the west door of this Court from the south side of"
the railway line. He was then running’:slowlye. ’

Accused No, 1 had no gun when I saw him on the
40  "slant of the line" on my way to Haniff, Did not
look back to see where accused No, I was when I
reached Haniff, Hanift made no effort to run nor
did any member of my family.

Batulan was facing east when shot at by No, 1
accugsed ghe was then about one rod away from ace
cused No, 1, Accused No, 1 was a little north of
east; facing Batulan, when he fired the gun at
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her (demonstration is given in Court) ~  (witness
is asked whether she did not give the position of
accused No, 1 as south~east at the Preliminary HEn-
quiry) (a demonstration is again given, placing the
Marshal, representing accused No,l,in a southweast
position in relation to Mr, Lloyd Luckhoo (repre-
senting Batulan) and the wibtness says that she
thinks that the position now demonstrated 1is .the
correct one - i.e, with accused No,1 to the south-
east of Batulan). - Witness demonstrates the
position of =~

(a) Haniff, i.6. to the south-west of Batulan
and about four feet from her;

(v) "Baby Boy", to the right (or south-west) of
Haniff and about two feet from him,

(c) Herself, i.e, behind {or north-west) Batulan
and about four feet from her. =~

I did not get any of the *shots from the gun.

I did say at Preliminary Enguiry that Haniff
was one foot from Batulan,
I said that Haniff was north of Batulan, What I am
saying in this Court is right,

I did tell the Magistrate that Baby Boy was
to the north (or roadside) of Haniff,

About one minute passed between the first and
second shots,

When the second shot was fired I was about £
rod from Haniff and in front of him, siightly north
of east (demonstrates) (Court tests witness as to
interval of time between shots and this proves, by
actual timing, to be about five seconds),

Haniff remained in the same aspot between the
filrst and second shots, Haniff told Baby Boy to
run and he started to run before the second shot,
He had moved about 3 rod. I can't remember tell=-
ing the Magistrate that Haniff, Baby Boy and I re-
mained in the same position until the second shot
was fired, T told him T had changed my position

between the first and second shot,

Ad journed at 11,25 a,m, to 1,00 p,m,

I would not doubt that.
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Up to the time of the second shot the persons I saw
present were -~ accused No, 1 to 6, Haniff, Batulan
and Baby Boy: after the second shot the first
verson to come up was Henvy Bacchus ~ he left and
went away. It is not correct that I arrived just
a 1little ahead of Henry Bacchus, I did not see
Henry Bacchus plick up a revolver from +the ground
and take ib.away,

Cross-examination by Lionel Iuckhno:

It was because I had heard Saffie (Accused No,
5) use the words +that I went along the dam +to
Haniff ~ there was no other reason for me to go
along dam, Accused No, 5 did run along the dam
going north that morning.

Jhumans and Subadars living quite well to=-
gether,

Trom my house I can see qulte clearly along
the dam, I saw accused No, 5 coming from the
train line side, running, He was just about to
rass my house wh mn I first saw hime No 11l-feeling
between aszcused No, 5 and me, Thought it strange
seeing him running along the dam, I did not speak
to him, .

Accused No, 5 turned and watched me and then
used the words, I thought he was making fun. He
shouted loudly, I did not see anyone on the road,
Whan accussed No, 5 passed he turnéd to his .right
on to the public road. I wag on the dam when I
saw them turn on to the road,

When I passed the accused on the train line T
did nct say anything to them. Thsy were tdlking
loudly and I then ceased to thnk it was a joke,
"Though. I thought 1b was a joke T can't tell what
is in a mants mind;" +the bes} uning was to go and
tell my husband,

I did not say at Preliminary Fnguiry that I
saw Haniff and the accused bogether at one spot
when I ran up to themn,

I may have told the Maglstrate that it took
me about ten sesconds to run from the time I Dbegan
running to the time I reached the five accused and
my-.husband,
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I have not left out anything from what actual-
ly took place, On Saturday, 26th September, I got
up 6 to 6,30 a.m,, my husband left the house about
10,00 a,m, and went to Drill to load wood, I did
not go with him, My husband!s regular work was to
transport wood in the lorry., Haniff usually goes
to milk cows around 6,00 a,m, “"but mostly on Sun-
days",

The milkers for my father were -Scholes,Harry
Persaud, Kamoo,Dukoo, (not Baslwho is Kemoo's son; not
Clinton Robertson)., Haniff has his own cows and
goes down nearly every morning to milk, Haniff
left alone on that’ Sunday morning (27th) - he took
only a milk bucket, about 10 pints. I was awake
when he left, He did not take a revolver, I have
never seen him with one, I have never seen a
revolver,

On that Sunday (27th) Batulan called out to
me when passing my house: after Haniff, about half
an hour after, Batulan was with Baby Boy,. She
did not ask about Haniff, she asked about- the
little child,

I gave no statement before going to the hospi-

tal; did not say anything even to the family,

Cross—examined by E,V. Luckhoo:

Have never known my husband to use a firearm
of any kind; mnever seen any in Haniff!'s house or
in my father-in~law's house, I visit my father-
inwlaw!s house from time to time,

Never been to Mahalca Court at any time when
Hanlff charged with any offence, Marrled about 9
yearis up to 27th September, 1953, Haniff and I

got on well during these 9 years,

" Don't know if my husband had any "story" with
Coffin (Willle Pollard); know nothing about mny
husband discharging a flrearm at Coffin,

I know of no occasion on which Haniff had to
appear before a Magistrate. :

I was innCourt”Wﬁen Henry Bacchus gave , eviw
dence at Preliminary Enquiry.

I did not say at Preliminary Enquiry that acw

oused No,1 "put a cartridge in it which he already
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‘*'were on Broomhall dam;

‘after it and accused No,

19,

had in his hand" (p. 29 of depositions). I told
the Maglistrate accused No, 1 took a cartridge from
Hiis trousers pocket.

Have not spoken to Baby Boy about what happen-
ed. Haniff never told me to run, (Refers to "aA"
on p. 31 of depositions),

Re~examination:

When the first shot was fired the
they were together;
was nobody else with them,

Subardars
there

Before the first shot was fired my husband
had nothing in his hand -~ can't remember if he had
a bucket in his hand. He did not have a revolver
or gun or any firearm, Batulan had nothing in her
hand, I had nothing in my hand. Baby Boy had
nothing in his hand, There is a clear view from
the Railway Line to the Public Road, Hoogsanlels
(accused No, 4) house can be seen from the Railway
Line and, I think, from my house, It 1s a clear

pasture from the Rallway line to Hoosanie'!s house,

No, 6.
EVIDENCE OF LAWRENCE TAPPIN

: Sgte. of Police No, 3500, stationed at Mahalca
Police Station @nd so stationed in Saptember, 1953,
I was N,C,0, in charge,

Saturday, 26th September, 1953, Mohamed Jhuman
came to the Station. (XKnow all accused from Janu-
ary 1951), When Jhuman came, accused Nos, 2 and 5
were there ~ in their hearing Jhuman reported that
they, Accused Nos. 2 and 5 were passing with cattle
and one of the cattle went into his yard and he
(Jhuman) preverited them from going into his yard
5 who had a .stick
threatened to beat him., Accused No, 2 and accused
No, 5 denied having threatened Jhuman. and I warned
accused No., 2, No, 5 and Jhuman that they should
behave themselves,
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Next day, Sunday (27th) Abdool Jhuman came to
Station about 6,50 a,m. (he is called Baby Boy) -
he was bleeding from his back and from his hand -
he made a report to me, and as a result I went to
Carlton Hall, east slide line dam, next to Broom-
hall side line dam, I reached there, by car, about
7.15 a.m, I took L/cpl, Callendar and P,C,s Zeno
and Bunyan with me, I went south along the dam
for 120 rods from the Public Road, over the raill-
way line, I saw there the dead todies of Haniff
Jhuman and Batulan, both of whom I knew well; their
heads were 6ft, 2ins, apart, -~ Haniff was on his
back and his head to the south~east; Batulan was
on her back and her head was to the north-west,

There were bloodstains and gunshot wounds on
his chest and neck and face -~ he was dressed in a
greenish pants and white shirt. Near the head of
Batulan I found two pieces of cartridge wadding -
these are the ones (admitted and marked "E,1" and
"E,2") - I took possession of them, I crossed a
wire fence onto Broomhall dam where I found two
Cartr1d$e cases = these are the ones (admitted and
marked "F,1" and "F,2".). One cartridge was 29
feet north~east of the head of Batulan and <the
other 28 feet south~east of the head of Haniff
Jhuman: the cases were 28 feet apart, I placed
L/cpl, Callendar in charge of boih bodies and with
Zeno and Bunyan, I went to the house of accused No,
6 which is about 49-50 rods east of the junction
of the dam and public road; his house 1is.on north-
side of Public road, In the house, I met sdccused
No, 1, 2, 3, 4 and 6 sitting in the drawing room.
I spoke to all of them, telling them that I had
recelved Information that they all took part in
the killing of Haniff Jhuman -~ I cautioned them.
Accused No, 6 said, "me nah been; me nah know
nutten; me nah ah go ah no Station", The other
accused saild nothing, I handed those five accused
over to P.C.s Zeno and Bunyan. At the southe
western corner of the house I saw a single~barrelled
shot gun~ this 1s 1t - admitted and marked Ex."G",

I examined the gun, the barrel, I discovered
that it had been recently used iy dlscharging
cartridges. I broke the gun and looked through
the barrel, 1t was black, I put my finger Inside
the barrel and when I pulled out my finger, powder
marks remained on my finger, I am the owner of a
shot gun and have been using rifles for 34 years.
I smelled the barrel and it smelled of powder,This
is a 12 bore gun which would use 12 bore cartridges.
Exs., F.l1 and F,2 are shells of 12 bore cartrldges.
Wadding like E,l and E.2 would ta on top of the
cartridge before it 1s fired, Shooting is mny
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hobby and that is why I have a shot gun. Ex, "@"
is in working order, We all left the house of No,
B8 accused; 1t was about 8,45 or 9,00 a,m. I in-
structed the P,C,s to take the accused to the
Station and I went to De Kenderen Public road,
about one mile east of the No, 6 accused?s house;
there I met accused No, 5 who was coming towards
me on a bicycle, I stopped him and told him I had
received information that he had taken part in the
killing of Haniff Jhuman, I ocautioned him and he
said nothing. I took him to the Police Station,
At the Station I told accused No, 6 that he is ar-
rested for the murder of Haniff Jhuman, I caution-
ed him » he made a statement which I took down in
writing, read it over to him, he said 1t was true
and correct and affixed his mark in the presence
of witnesses,

Lionel Luckhoo asks that the two cartridge cases’
(Ex, "P,1" and "F.2") and the gun (Ex, "G") be re~
leagsed to Inspector Carmichael so that the
cartridge cases may be photographed and the gun

may bte tested and examined, such test and examina-

tion to include, if necessary, firing the gun.

No objection by Crown Prosecutor, Ordered
accordingly,

H.J, HUGHES

Adjourned at 3,30 p.m, to 9,00 a.,m, on Monday,l6th
instant,

MONDAY, 16th Augnst, 1954.

Evidence of Lawrence Tappin (continued)

This is the statement of accused No,6 (admit-
ted and marked Ex, "H"),

I spoke to accused No.,l at the Charge Room,
and told him that he is arrested for the murder of
Haniff Jhuman and I cautioned him after which he
made a statement which I reduced to writing, read
it over to him, he said 1% was true and correct
and signed i1t. This is the statement.

Lloyd Luckhoo objects to admission of this state-
ment - and asks that jury withdraw.

Jury withdraws.

Su
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- Lloyd Luckhoo: statement is not (1) free and volun-

tary and (2) 1o caution administered to accused

" Noole

Questions to witness:

- I have been in the Police Force about 36
years, and taking statements nearly all that .
period, ‘Hundreds of cases in which I have’ arrest-
ed the accused and then charged him, Usually T
cautlon an accused on arrest and then caution him
upon being charged: these are the only two occase
ions when it is usual to caution an accused,

Met accused Nos, 1 - 4 and No, 6 between 8B.45
and 9,00 a,m, on 27th September at houge of accused
No.6., Technically, I arrested accused No,l at
house of accused No,6, When I took him from the
hougse to the Station, I considered him under
arrest. I did not re-~arrest him at the Statlon.
The charge was written by me sometime after midday
and read over to accused, say, between noon and
4,00 pom. The time of charge would be noted in
the Prisonerst Charge Book, I can check on it,
(Witness refers to Station Occurrence Book)., The
prisoners were taken from the lock~up at 3.20 p.m,
on the 27th September and the charge under Section
100 of Chapter 17 was read to them,

I returned to the Station at 9,20 a.,m,  with
accused no, 5 - the other accused reached there at
8.15 a,m, according to the entry in this Occurrence
Book, All the accused remained in the Magistrate'!s
Court room until af'ter they had all made their
gtatements and then they were put in the lock-up,
They were not brought from the lock-up for the
statements to be taken; some roquested to see the
Govermment Medlcal Officer, after thelr statements,
and those were sent to the doctor, and others
placed in lock-up, I will not be sure on the
point that those who wished to see the doctor were
not taken from the locksup,

At the house I cautioned them all together -
I told them that it had been ruported to me they
had all taken part in the killing of Batulan and
Haniff Jhuman, who I had left lying at Carlton
Hall east side line dam, I told them "you all are
not obliged to say anything unless you all wish to
do so but whatever you all say will be taken down
in writing and may be used as evidence", The only
person who spoke was accused No, 6. It is true
that I used those words of caution., Accused No.l
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did not say a single word, He did not say that
Haniff had a revolver, I did not tell accused No,
1 that he is a damn liar and that he "shoot them
to be birds" and to tell that to the judge. '

I did not bring the accused out for taking
statements one by one because I felt I might more
easily get a statement from them that way. I dia
not bring them out in any particular order,

The statement of accused No,6 was completed
at 11,05 a,me

.Accused No, 1 was brought to the Guard Room
in the absence of the other accused about 3 to 4
minutes after accused No,6 had finished his state-
ment, At the Guard Room I said to accused No. 1,
"vou are arrested for the murder of Haniff- Jhuman
and Batulan, -you are not obliged to say anything
unless you wish to do so but whatever you do say
will be taken down in writing and may be used as
evidence" .. At the time the charge was read to all
of them I saild to them "you all are charged for
the murder of Batulan and Haniff Jhuman after have
ing heard this charge read to you all you all are
not obliged to say anything in answer to this
charge but if you do, whatever you all do say will

be taken down in writing and may be used as evi~

dence." Accused No, 1 said nothing.

Between the time of the caution at house of
Avcused No, 6 and the time I sent for accused No,l
at about 11.08 a.,m, I received no request from him
that he wished to make a statement, I was not
anzious to get statements from accused 1f possible.

When I called accused No,1 into the Charge
Room at about 11,08 a.m. I did not then intend to
make out or prepare the charge against them though
T had made up my mind to charge him,

I sent for accused No.l at 11,08 a,m. because
I know that every citizen has-a right to kmow with
what offence he is charged and I wanted to tell
him what was the charge against him and to caution
him, I had no other reason for cautioning him.

At the house of accused No.,6 I had not men-
tioned about arrest and murder and that is the
difference between what I told them at the house
and what I told accused No.l at the Station.

It 1s usual for me to begin the caution with
the words "you are arrested for",
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When accused No.l was brought into the Guard
Room I did not cause a pair of handcuffs to be put
on him, I did not call for a pair of handcuffs, I
did not tell him that he must give a statement., I
did not chuck him on a chair, T put him to sit on
a chair in front of my desk. He did not then men~
tion about any revolver.,

By Crown Prosecutor:

I in no way threatened accused No,1 or made
any promise to him or induced him to make a state-
ment, I used no force whatever, Sub~Inspector
Carmichael was in the Charge Room while I was tak-
ing the statement, throughout the time; he signed
as a witness, Accused No.l signed the statement
himself, I have seen his signature several +times
before in the Pound Book and this 1s his usual

signature. I read the statement over to him be~
fore he signed -~ he initialled it in one place
where a word 1s scratched out, At the house T

had not made up my mind to charge them, Before take~
ing the statement from accused No,l1l I had made up
my mind to charge him, I had more information at
11.08 a,m, than at 8,45 a,m. that day. It took 20
- 25 minutes to take the statement, .

Lloyd Luckhoo (with leave):

After accused No,6 had sald he was 'not going
to the Statlon then he and accused No,l were handw
cuffed at house of accused No,6, I did hot mention
at the house that they were under arrest, -

taken
what

If a man is taken from his house.to ‘be
to the Station, he is entitled to know for
pffence he is being seized.

T did read over the statement to acdused No.1l.

No, 7.

EVIDENCE OF KARAMAT ON OBJECTION TO
TAKING STATEMENT,

KARAMAT sworn states:

On the morning of 27th September, 1953, Sgt.
Tappin met me at the house of Subadar (accused -
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No, 6); all of the accused, except accused No, 5,
were there. He said, "all you shoot Haniff Jhuman
and Batulan like bird", I told Sgt. Tappin that
Haniff took out a revolver to shoot me ~ Sgt.Tappin
sald, "you blasted lie, you must tell the Judge".
He then handcuffed accused No, 6 and 2 telling them,
"you all are arrested and charged for the offence
of the murder of Batulan and Jhumah, He gave in-
structions for usg to be taken to the Mahaica Police
tation. At the Station I was put in the locke~up,
During the morning a P,C. came and took me into the
Guard Room, ©Sgt. Tappin was in the Guard Room; he
told me, "you got to give me a statement"., I re-
fused to ‘give him a statement ~ he told one of the
policemen, "bring the handcuff rass and handcuff
am" 3 handcuff was brought and I was handcuffed.
He pmshed me on the chair to sit down and said,
"you got to give me a statement now"., I then gave
a statement and Lold the Sgt. about the revolver,
He said "you blasted lie you must tell the Judge'.
The statement was not read over to me.

By Crown Prosecutor:

The -Sgt. forced me into making the statement -
he was writing as I spoke to him, I signed the
statement and this is my signature and my initial
"K" at the side., In my statement'I told him about
a kmife which Batulan had ~ the statement is other-
wise what I told him, I also told the Sgt. that
Harry had a double~barrelled gun at the calf pen
and where the jincident took place Scholes had the
double~barrelled gun. I knew for the first time at
the Preliminary Enquiry that these things had been
omitted from the statement, I instructed Counsel
about . the revolver, gun and knife before the Pre-
liminary Enqulry.

Sub-~Inspector Carmichael was not present while
the statement was being taken ~ he came for a news~
paper and went oubt again, I did not see elther
Sgt, Tappin or Sub-Inspector Carmichael sign the
statement, '

The handeufrs were taken off for me to sign
the statement and then put on again, There was a
"red skin" pcliceman present in the Guard Room
throughout the taking of the statement,

That is all the evidence in support of the
objection,
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~ Crown Prosecutor states that he wishes to

call Sub-Ingpecior Carmichael ~ Lloyd Luckhoo ob-
jects on the ground that the proper time to call
that witness would have been after Sgt.Tappin and.
before accused No,1l gave evidence as the onus 1is
on the Crown to establish the admissibillity of
the statement and should be permitted to call -Sub-
Ingpector Carmichael only where in the course of
the evidence of accused No,l some matter arose ex
improviso which the Crown could not reasonably Be
expected to foresee - he refers to para.347 at p.
192 of 33rd Edn, of Archbold and to the general
principle that the onus is on the Crown to prove
that the statement is admissible.

- Crown Prosecutor states that even 1f Mr,
Luckhoo is correct, the reference by accused No.l
to the fact that Sub-Inspector Carmlchael only
came in for a newspaper and went out agaln 1s
material on which he would be entitled to call re-
butting evidence in the form of Sub-~Inspector
Carmichael,

Ad journed at 11l.26 a,m, to 1,00 p.m,
Jury wlthdraws,

Held that statement may be admitted In evi-
dence as I hold that the evidence of Sgt.Tappin as
to the circumstances in which the statement  was
taken is to be believed in preference to the evi-
dence of the accused Karamat both as to whether
the statement was free and voluntary and as to the
administering of the caution to the accused by Sgt.
Tappin. One matter on which the evidence of Sgt.
Tappin and the accused 1s in conflict 1s as re-
gards the presence of Sub~Inspector Carmichael the
fact that the statement 1s stated to be witnessed
by Sub-Inspector Carmichael and that the certifi-
cate. states that Sub-Inspector Carmichael was pre=-
sent may be regarded as supporting evidence of
Sgt. Tappin on the point regarding the continued
presence of Sub-Inspector Carmichael during the
taking of the statement.

Jury returns,
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No., 8, In the
Supreme Court
EVIDENCE OF LAWRENCE TAPPIN (recalled) —_——
Prosecution
Evidence
This 1s the statement I took from accused No, —_—
1 (admitted and marked Exhibit "J"). Yo. 8
I then spoke to accused No,4, I told him that Lawrence
he is arrested fcr the murder of Haniff Jhuman and T g
Batulan. I cautioned him and he made a statement (gggagled)

which I reduced to writing I read 1t over to him
he sald it.was true and correct and signed it. ’ Examination.

(E.Vs Luckhoo states that in view of the
Court's ruling regarding the admissibility of the
statement of accused No.l he will not object %o
this statement baing admitted in evidence).

This is the statement (admitted and marked Ex, S
HK".) Ex. K1

I spoke to accused No,2 and told him that he is
arrested for the murder of Haniff Jhuman and Batulan,
I cautioned him after which he made a statement
which I reduced nto writing, I read it over to him,
he said it was tiue and correct and signed it. This
is the statement. (No obqectlon by L.A, Luckhoo), Ex, "IM
(Admitted and marked Ex, "L")

- I then spoke to accused No,3 and told him that
he is arrested for the murder of Haniff Jhuman and
Batulan, I cautioned him and he made a statement
which I took down in writing. I read it over to
him, he said it was true and correct and signed it -
this is the statecment. (E,V, Luckhoo states as in Ex, "M"
the case -of the statement of accused No, 4), (Ad-
mitted and marked Ex, "M"),

I then spoke to accused Nog, 53 I told him
that he is arrested for the murder of Batulan and
Haniff Jhuman. I cautioned him; he made a state=-
ment which I reduced to writing I read it over to
him - he said it was true and correctand signed it,
This is the statement (No objection by L.A Luckhoo) Ex. "N"
(Admitted and marked Ex, "N",

On 28th September, 1953, I visited the cow-pen
of accused No.,6 and the cowpen of Mohamed Jhuman, I
made a search and found nothing in the nature of-
sticks, firearms or weapons. I returned to the
Station and on that I read the charge to all the
accused, I did not read the charge on 27th as



28,

In the stated earlier in any evidence, I again cautioned
Supreme Court them and they made no further statement.

. On Monday, 26th October, 1953, I went to
ngiggggéon Carlton Hall with Mr, Cheong, Government Land Sur-
veyor and pointed out certain spots to him along
the Public Road and along the Broom Hall dam, The
Yo, 8, spots I pointed out are represented by A, to Q. on
this plan; Exhibit "A"

Lawrence
Tappin "A" represents the house of accused No. 4,
(Recalled) .
Examination ~ "B" is a spot on Broomhall middle walk dam’
continued, which joins the Public Road and was in-
dicated to me by R,C. Katriah,
Ex, "A" nNAn s
C" is a spot on the Broomhall Public Road
pointed out to me by Bhagwandin,
"D" is a spot on Broomhall west side line dam
pointed out to me by R.C, Katriah,
"E" is a spot pointed out to me by R.C.
Katriah
"H") are the spots where I found the two dead
"I") bodies on Carlton Hull esast side line
dam,
"F") spots on Broomhall west side line dam
"G") where I found the two cartridge cases.
"J" is cowpen of accused No, 6.
"K" is cowpen of Mohamed Jhuman.
Cross- Cross-examined by Lloyd Luckhoo:
Examination ‘ ‘
by Lloyd The distance between the spots at which the
Luckhoo Broomhall east side line dain and the Broomhall

"middle walk dam join the Public Road 1s about
fifty rods. -

Distance from C, to-A, is ¢bout 95 rods.

Bhagwandin pointed out spot C to me on 27th
September, a little before I went to house of ac-
cused No, 6 ~ about 8,40 am,

D, and E, are on the Broomhall east side line
dam, They were pointed out to me by Katriah at
about 8,35 a.,m. on 27th September, I put no mark
on those spots, When I went back on 26th October,
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I “averaged" where the spots were ~ had not taken In the
any measurements. I put two marks (buried a piece Supreme Court
of wood) at F, and G, when I found the two —_—
cartridge cases.

Prosecution
I did not put any mark where I found the Evidence
No., 8.

The Subadars impounded Jhuman's cattle once
that I know of lest year and that was on 26th Sep- Lawrence

tember, Tappin
L (Recalled)
I am not partial to the Jhuman family. Crosg=
Examination
I did say as at "A" on p.25 of depositions, by Lloyd

but I have since checked on my Pound Book and found Luckhoo =
that the Subadars impounded Jhuman's cattle,in 1953, continued,
only on 26th September,

I checked the Pound Book the day after giving
evidence before the Magistrate and again last week
end, after this Court was adjourned,

. This is the Pound Book (admitted and marked
Ex, "RM). Ex, "R"

I said 3 or 4 times before the Magistrate be-
cause I know that the Subadars always carry cattle
to the Station to be impounded, I was guessing at
the time.

- Accused No,1l and accused No.4 complained to
me that Jhuman's cattle were doing big damage to
their rice cultivation ~ this was some days before
27th September,

Jhuman never reported to uwe on 2€th that the
animals had been iliegally impounded, Accused Noe5
(not accused No,2) denied threatening Jhuman, Ac-
cused Nos.2 and 5 never told me that Batulan and
Mohamed Jhuman had threatened them and tried to
prevent them from bringing the animals to the
Station if they had made such a report it should
be recorded in the Report Book, On that morning
of 26th September, Accused Nos, 2 and 3 made no
allegation to me regarding Jhuman - they came
about 7,45 a.m. It is not correct that accused
Nos, 2 and 5 were making their wreport so loudly
that I threatened to chase them out and charge
them with disorderly behaviour. At the station
Jhuman did not, in my presence, say that he would
" %11l accused Nos, 2 and 5. Jhuman was annoyed - he
was In a temper.
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30,

I have seen statements that accused Nog,2 and
6 gave at Cove snd John on that very day (26th) =~
these are the two statements that I saw - (put in
and merked Ex, "S" - statement of accused No,2) and
"ot . (gtatement of accused No, 6), They were
taken by P.C. Foo with whose handwriting T am ac~
quainted, (Both Lionel Luckhoo and E, V, Luckhoo
apply that these two statements be admitted, Crown
Progecutor does not oppose admission of <these
statements),

)(Statement is read by Lloyd Luckhoo to wit-
ness).

Mehaica Police Station 1s about 8 miles near-
er to the house of accused than Cove and Joln 1s
to the house of the accused.

Point C, on plan ls sbout 4 miles from the
Mahalca Police Station and the nsarest away 1s by
the Public Road,

When a report is made at t: Station, the
first entry is made in the Dlary and it would re-
cord  the tlme at which the report is madeo(Witness
refreshes his memory from Diary),

The first report was made by Bhagwandin at
6,55 a,m, and his report is - "there ‘is a brawl at
Broomhall with some people". Next report is 7,00
a.m, by Abdool Jhuman (Baby Boy). I d&id not see
him arrive,

Adjourned at 3.25 p.m. to 9,00 a.m, to-morrow..

TUESDAY, 17th AUGUST., 1954,

- This is the Pound Book from June, 1951, to
27th July, 1953, (admitted and marked Exhibit"U"‘
I checked only Exhibit "U" after the Preliminary
Enquiry., Yesterday I thought you were referring
to the month of September, 1953, and not the year
1953, in connection with number of impoundings of
Thuments cattle by Subadar family.

Exhibit "U" shows the following:e

-28th May, 1952: 9 sheep Impounded by accus-
ed No.l belonging to X,

Ramlall,

Accused No,.l impounded &
sheep belconging to Bahadeo;

9th June, 1952:
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17th June, %952:

8th Oct., 1952:

10 do.

28th Octr, 1952:

19th March,1953:

3lst May, 1953:

20
4th June, 1953:
18th June, 1953:
4th. July, 1953:
30
In Exhibit "R"
19th August,1953:
40

31,

Accused No,1 impounded 7
sheep «~ 4 belonging to
Goorahoo and 3 belonging to
Kigsoon Ramlall;

Accused No, 2 impounded 31
cows taken out by A.Farinha,
25 for Mohamed Jhumanj; 1 for
Percival; 1 for Ivan; 3 for
Farinha and 1 for Ramcooma,

Accused No,l1 impounded 4
cows taken out by Thomas
for Piara.

Accused No, 1 I1mpounded 17
cows, all taken out by and
belonging to Matura.

Accused No, 4 impounded 4
steers owned and taken out
by Mooniram,

Accused No, 6 I1mpounded 1
heifer, 1 bull, 1 steer; 2
belonging to Harricharran
and 1 to Hamilton;

Accused No, 4 Iimpounded 16
cows taken out by Jhuman

Accused No, 1 iImpounded &
sheep taken out and belong-
ing to Butts.

Accused No, 2° 3Impounded 6
cows, 6 ewes -~ 3 of the
cows belonged to Goorsammy;
2 to Azeez; 1 Rayapen, b of
the ewes to Rayapen and 1
to Mahadeo, ‘

Accused No, 4 impounded 14
cows, 1 belonging to Basdeo,
1 to Prettypaul, 1 to Subdeo
Persaud, 1 to Mahookhan, 1
taken out by accused No.p
for Isaac Mohamed, %7 taken
out by Tynol Khan for him-
self,
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22nd Sept. 1953:

23rd Sept. 1953:

26th Sept. 1953:

32,

Accused No.,l impounded 11
sheep ~ 8 belonging to
Sahadso, 3 by a person whose
name cannobt be made out,

Accuséd No, 1 Iimpounded 21
cows =~ 1 belonging to Gangar-
eah, 1 to Hughes,l taken out
by ﬁoopan for Alfred Katriah,
1 to Alex, Cummings, 17 to

Roopan,

Accuséd No, 2 impounded ¥
¢ows ~ 5 belonging to Jhuman,
1 to Ghanee, 1 to Sukwah,

On 27th September, 1953, the rice on Broomhall had

been "very much" damaged by cows,

Have been 1n the Foré¢e over 36 years: taken

hundred of statements.

My usual prectice 1is to

arrest a person, tell them what they are arrested
for and then cautlon them,
I read the charge to them and then caution them,
The caution in each case would be the same ~ the
usual words of caution are:

When T charge a pel'son,

"You are not obliged to say anything unless
you wish to do so but whatever you do say,
.will be.taken down in writing and may be

used as evidence,"

Except something arises a person would not  be

again cautloned between the time of arrest and the
time of being charged ~ sometlmes a person would
volunteer to give a statement and then they would

be cautioned,

On 27th September, 1953, at about 8,45 a.m. I

met the accused, except No,5
cused No,6 and told them tha

at the house of ace
% I had received -

formation that they all took part in the killing
of Haniff Jhuman ~ I sent them to the Station and
technically they were under arrest as '"their

liberty was restrained",

I did not arrest them at

house of No,.6 accused, but I considered them to be
under arrest as "their liberty was restrained", In
the usual course one lays onels hand on the
prisoner and says, "I am arresting you for so and
so offence" but this was not done in this case, I
did not tell the accused at the house of accused

No, 6 that they were under arrest,

Person who 1is

being taken to the Station 1s entitled %o know

whether he is under arrest or not;

where a person’

1n<
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is requested to come to the Station he is not under
arrest, Two of the accused (No.,6 accused and I
think accused No,5) were hand-cuffed at house of
accused No,8 to be taken to the Station. This was
done because opposition was shown by accused No, 6,

Man 1s entitled not to go to the Station unless he

is under arrest. I told accused No.6r "you got to
go to khe Station" but I did not say "you are under
arrest’,

From the time I gave instructions that the ac-
cused, except No.5 were to be taken to the Station,
I considered that they were under arrest, I dia
not re~arrest them at the Station, I do not deny
telling the Mag, as at "A" on p. 24 of de-
positions.

At the Station the accused were brought one
by one to the Guard Room at about 11 a,m, on 27th
Sept,; I did not do so with the object of trying
to .force them to make statements.,They were brought
from the Court Room and not from the lock-up, to
the Guard Room.

~-Accused No,l was brought to Guard Room shorte
ly.after accused No,6, Accused No,1 had not re~
quested to see ms to make a statement. I told him
that he is arrestved for the murder of Batulan, and
Haniff Jhuman and I cautioned him, I called him to
the Guard Room because I had received more informa=-
tion-and I wanted to tell him the offence for which

“"He ‘had been seized, I had then made up my mind to

charge him,, I did not write the charge and read it
to him until the next day, I did not tell him that
he had to make a statements he was not handcuffed
in the Guard Rocwm and chucked on a chair, Accused
No.l d4id not mention about Batulan wilth a knife,nar
that Harry Persaud had a double~barrelled gun .at
the cowpen (as no gun was mentioned) nor that Harry
Persaud had handed that gun to Scholes, nor that

Haniff had a revolver at the dam, He did not men-

tion about the revolver at the house of Accused Na.
6. I did read the statement over to accused No, 1.

I did not send anyone to search at the cowpen
on 27th September, I went myself the next day,
leaving Station at 8,15 a,m. I did not see any
calves dead in Subadar!s cowpen and did mnot tell
accused so0, ’

The two pileces of wadding may in fact be one
plece - one being a "flake" from the other.

I did say at Preliminary Enquiry it was a
sixteen bore guin but T made a mistake,
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EX o 1 V"

Remexamination

540

Crogs~oxamined by Lionel Luckhoo:

Took over Mahaica Station on 16th December,
1950, Cannot say if the Jhuman family is influen-
tial in the District - he is a man of wealth - he
owns Carlton Hall Estate, & large number of cattle,
rice lands and a rice mill, I never visit
Jhumant!s home « visit his rice mill ©to purchase
chicken feed ~ never visited his home officially
or otherwise, Never pvurchased milk from him.

When Baby Boy (Abdool Jhuman) came to the
Station T was called and when I went I saw him and
his father (Mohamed Jhuman) and Alfred Farinha;
Henry Bacchus was not there then. I left the
Station on 27th September at 7,10 a.m,

We have a Gun licence Reglster at Mahaica.
There are a lot of people who have guns that are
not registered and persons use a gun for which

they hold no licences,

This is the Reglster of Firearms kept ~at
Mahaica Police Station (Admitted and marked
Exhibit "V"), Jhuman of Carlton Hall is reglster-
ed as the owner of a 12-bore shotguh and his fire-
arm licence for 1954 1is 38,405, dated 15th Jany.,
1954, Gun was registered in 1949, There was a
licence for 1953, No member of the Jhuman family,

‘8xcept Mohamed Jhuman, 1s registered as theé owher

of, or licensed to use, a firearm,Cleveland Janes!
(called Scholes) name 1s not in this Book 'nor is
Harry Persaud, ’

I know that Baby Boy and Haniff Jhuman were
charged with the possession of a firearm(revolver)
and ammunition, without a licence; they were both
convicted, That revolver was registered in the
name of Leung Man-Shing of Belmonte, Mahaica, It
had been reported stolen before I went to Mahaica
Station; Baby Boy and Haniff were fined, I know

"Goffin® I have no knowledge of Haniff being

chargéd with'discharging a firearm at "Coffin" and
dd® not know of Haniff being charged with pointing
a ‘gun at accused No, 6. ‘

(No eross—examination by E,V, Luckhoo),

Re=examination:

3

Accused No.,4 is registered as the owner of a
firearm « registered iIn 19493 took out last licence
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on 9th February, 1953, It is a 12 bore, single~
barrel shot gun, Ivor Johnston Ex, "G" is a single-
barrel, 12 bore shot gun, No, 20,651 which 1is the
number of the gun registered in the name of accus-
ed No.4 that number is on the lock, the apron and
on the stock, The entry 1s on page 18, entry 4,of
exhibit "V",

This 15 the Station Diary (admitted and marked
Exhibit "w'),

When I took the statement from accused No, 1
I used no threat or force against him, The state~
ment was given freely and voluntarily, Sub-~
Inspector Carmichael was present when that state~
ment was taken, so was P,C, 5351 Bunyan and other
Po,Cs8,- I held no promise to accused No,1l or to eny
other accused,

By the Jury:

Whenn I took the statement from accused No, 1
he appeared to be normal; he was not excited; the
same thing applies to accused No.6, he was normal
and "quite cool", I did not observe any external
injury on any of the accused, Accused Nos, 1 and
5 and another accused complained to me of having
been beaten and I gent them to the G.M.,0. to be
examined,

No, 9.
EVIDENCE OF MOHAMED JHUMAN

I am the Proprietor of Carlton Hall Estate in
County of Demerara.’ I live there, Have owned
Carlton Hall for 8 - 9 years., ©East of my estate
is Broomhall Estate owned by Subadar (accused No.
6). I have three children - two boys and one girl

-~ Haniff and Abdool are the boys; my wifels mname
1s Batulan,
My house is on the north (on seaside) of the

road snd 1s about 80 to 85 to the west of the point
at which the Carlton Hall east side llne dam joins
‘the Public Road. :
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T have a rice mill at Belmonte, There are two

cowpens on my estate and there .are two cowpens be=-:
longing to Subadar on his estate -~ the cowpens be--
longing to Subadar and to me, which are the nearer.

to the road, are about fifty rods apart; the other
two are about 18 rods apart.

During September, 1955, I had about 300 head
of cattle., I have rice cultivation on my estate,
near the railway line - about 30 acres,

I have known all the accused for gbout 14
years, Accused Nos. 1 to 4 are the sons of .accus-
ed No, 63 I only saw accused No. 5 there for
about a year; he lives in Subadar'!s house,

Adjourned at 11.,25 a,m, to 1,00 p.m.

On Saturday, 26th September, 1953, at about 6
- 7 a.m,, I was on the platform of my house -and
saw the six accused catch some cows at the water-
side - they were bringing them along the Public
Road and one of the cows ran into my yard., I came
on to the road and asked them where they were btak-
ing the cows, they were my cows, They each had a
stick, Accused No, 5 raised his stick to hit me,T
"hauled off" and theyw ent off with the cows,”
About two hours after I went to the Mahaica Pollce
Station and made a report to Sgt. Tappin. Accused
Nos., 2 and 5 were present when I made the report
to the Sgt, I told the Sgt. that I had that morn-
ing seen the daccused catch the cows at the water-
side and bring them to the Station and that accused
No.5 had ralsed a stick to burst my head and that
I had just "hauled off" -and they had carried ‘the
cows away, Nelther accused No.2 nor 5 said any-
thing, The Sgt. said that we all must try to live
better,

Later that day my wife came to me at my mill
and told me something; 1t was almost dusk then.

On 27th September, 1953, 1 was at my rilce
mill (aebout 5 or 6 miles from my home); about 7 to
8 a,m. my son, Abdool Jhuman came to me - he was
washed in blood; we spoke., I got a car and wlth
Farinha and my son, I went to Mahalca Police Sta-
tion and made a report, I then went home and then
to Carlton Hall dam where I saw my son and wilfe
lying dead, I went to Dr, James, G.M.0, and saw
him "open them" (wife and son). ° I identified the
bodiles, I buriled them the next day at Carlton
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Hall; a P,C, was present, I know Bradshaw Cleve-
land James and Harry; during September, Bradshaw
was employed by me to look after the Combine and
Tractor. James was employed to milk cows, also
Harry,

Subadar lives about 175 rods from me on the
same side, going in the diréction of Mahaicony.

Accused No.l lives on the opposite side of the road,

about 70 rods from Subadar, and west of him, Ac~
cused No,2 lives about 10 -~ 15 roods from accused
No.l, on same side of road, Accused No, 3 lives
near to accused No, 1., Accused No, 4 1lives a

good way from accused No.,l and near to Broomhall
estate dam,

Up to Saturday 26th September, 1953, I was on
good terms wilth the Subadar family, before the in-
cident with the cows,

Cross=examined by Lloyd Luckhoo:

I also own sheep, donkeys, horses. I am not a
rich man, I am independent. I have not got plen-
ty Influence in the district. On that Saturday,
26th, I was anncyed, I did not make plans to beat
the Subadar boys next day. My fence was cut two
or three times last year and before that I did not
suspect anybody until one night about two weeks be-
fore 26th September, when I met the six accused
grazing some of my cattle in their rice which had
been burnt down, I believed then that they had
driven the cattle from my place to theirs, They
told me they would summon me for damages. The ac-
cused said that it was the black people from High
Dam who had openced the gate and let the cattle in,
I told them that me and the black people dontt
live bad and they would not do that, It was on the
Incident of the 26th September which made me feel
that the Subadars had been responsible for all the
previous cutting of my wire, I made a report to
the Sgt. on the morning following the night on
which I had seen the Subadars grazing my cattle
on their land. I showed the Sgt. the spot. On a
few occasions before that I had reported to the
Sgte about my wire being cut, I did not call the
Subadar!s name. Last year there was rice on
Carlton Hall, between the railway line and the
road, - I got no rice because 1t burnt down because
of the weather I do not know that two days before
the "night story" the Subadars complained to my
cowminder that 8 of my cattle had gone into thelr
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I can neither read nor write,

Last year I

ave Ronald Luckhoo, Barrister-at-law, about g75 ~

80: 1in payment of damagzes by my
Subadars! rice.

I know nothing about a claim for damages

cattle

to ' the

I gave a "good" for the moneéy.

for

£700: made through Barrister, Ronald Luckhoo. I

can't remember getting any claim from
£507: in respect of that
if they got it at home they did not -

Luckhoo for
story" -
show it to me,

My son Abdool can read;

I was at home on Thursday, 24th
25th September, 1953,
11.00 a,m, on Saturday, 26th September,

T went to the

Mr, Lloyd
game '"night

he lives with me.

and Friday,
mill aboutb
After re-

turning home from the mill on Sunday,27th, I stay-
ed there for 4 or 5 days.

Registered letters are brought by a postman

and someone signs for it,

I did not say at Prelim-

inary Enquiry as at "A" on pp. Z5 ~ 36 of deposi-

tions.
COWPENS,

Crogs-cxamined by Lionel.Luckhoo:

I do not know that the Subadars have three

On morning of 26th September,I came on to the

road alone,

wife was in the kitchen at the time;

interest in my affairs.

T did not call out to her.

I had no quacoo stick with me, My

"she takes an

I did not see Henry Bacchus at all that morning. I

later met him at the mill,

the road,

you all taking the cows?"

to the yard.,

My wife did not go on
I 414 not stop the cowsy; I said, "where
one had already gone in~
I did not say "the cows can't go to

the pound today, murderation got to pass"., Batulan
did not come out with a prospecting knife, she did

not say, "if they want to fight; r let " we
Bacchus did not hold me nor did Bacchus'!'wife hold
At the Station I did not say to accused

Batulan.

Nos., 2 and 5 that T would kill them. .
(Saturday) my wife complained to me -that accused

No. 5 had beaten her and I took her to the Mahaica
Station and made a report,

Pight".

That night

When I was coming back from Mahdica Station I

met Haniff at the market gate, in a lorry;
I 4id not tell him .accused No, 5 had

about dusk.

it was

beaten my wife -~ she told him I did not tell

Haniff then "boy you should dead because a

man

beat your mother and you never do anything",nor"if
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you can't beat them, get two, three man let them In the
wait for them at the cowpen in the morning and Supreme Court
beat them proper". It was in the Station yard and —_—
not at the market gate that I met Haniff after I

had made the report, I did not say anything to Prosecutlon

Haniff; the lorry was at the side of the road Evidence

nointing "Berbice way" The lorry left before 1

left the Station yard For about 3 - 4 weeks Dbe~- No. 9.
fore Sunday, 27tn September, Bradshaw had been

working "steady" for me; he had been working off Mohamed
and on for 3 years before that; during those 3 or Jhuman,

4 weeks before 27th, he would sometimes (very sel- Crossg-

dom) stay at Carlton Hall, sometimes at the mill; Examination
week-ends and sometimes in the week he would go to by Lionel
his home in Kitty, On Saturday, 26th September, Luckhoo Q.C

Bradshaw worked with me at the Rice Mill; he look=~ continued.
ed after the "rice" engine; he left the mill at
4,00 pem,

I have to keep books in connection with my
business; my book-=keeper is Indad Bacchus, B

Baby Boy keeps the book in which entries are
made regarding the Combine and Tractor and in which
Bradshaw's name would appear. That book . is kept
at_home and is there now, Bradshaw's pay is $2.00
a dgy and 15 acres of rice field; he 1g paid at
the end of each week, I pay him week-ends on Sat-
urday. On Saturday, 26th September, Bradshaw re-
ceived $8.,00 and I fpalance” him $2,00 =" he does
not sign any book as receipt, The namés in the
book begide Bradshaw are - Sukdeo of Mahaica Creek;
Sahadeo of Mahaica Creel,

It is an exsrcise book - can't say if 1t is
in Ink-or pencil., I have seen Baby Boy write in
the book but cannot say if he used pen or pencil.

‘Know:Gleveland James (or Scholes). He ‘' was
working with me in September, 1953, and had been
doing so for two months before that; he was milk-
ing the cows. He sleeps at my. home. We treat him
like a good servant; he was loyal to me. He was
paid 36 00 a week "and find"

My wife was a sickly woman =~ she was charged
with hitting a Frenchman (or Syrian) on the hand
with an axe « ghe had to pay fine .and compensation,

I have a double-barrelled gun at,my home. Eﬁbi
Karimari 1s iy daughter=in-law, We get on wellj
she has seen the guh at my home, I never allowed
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Haniff or Baby Boy to use the gun but I do not
doubt that they did so.

I never knew Haniff was charged in connection
with a revolver, I know about Baby Boy. Haniff

was charged with shooting 2 gun at "Coffin"s he
was convicted but he did not do it, I did, The™
Corporal charged Haniff to spite hlm. I did not

give evidence, It was aboubt 1950 I told the Cor-
poral I had done it but he said he had proof it
was Haniff, I did not tell Haniff's lawyer I had
done it, It was Coffin and others but the others
ran away., Never seen Baby Boy in my -house with s
revolver., On the Sunday morning, 27th, when Baby
Boy came to the mill he left Farinha (and perhaps
Farinhat's boy) in the car; the mill is about 200
rods from the Station.

I have not got a revolver sad dont!t know how
to use one; mnever used one, Nevar asked anyone to

get a revolver for me nor spoke to anyone aboubi

getting one.

Cross~examined by E,V. Luckhoo:

I have never been charged with possessing a
firearm without a licence. My pun was used in the

"Coffin" incident; it was licensed at the time, in

my name. Cannot remember if Hanif{ was also charg-
ed at same time as other charge with using that
gun when without a licence to do so,

I know that Haniff and Baby Boy were charged
with being in possession of a revolver without a
licence, The Police caught Haniff with my gun at
the roadgside and Baby Boy with the wrevolver and
ammunition., They were both fined.

Ad journed at 3,25 DM, O 9,00 a,m, to-morrow
(18/8/54).

WEDNESDAY, 18th August, 1954,

Cross-examined by E,V., Luckhoo (continued):

Sometimes Haniff's wife (Bibi Kariman)used to
go to Court when the charges against her - husband
were being tried; she should know about them.

On Saturday, 26th September, in the morning
there was no noise on the public road, I d4id not
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see Bibi Kariman on the platform of her house at
the time of incident with the cattle on Saturday,
26th., Henry Bacchus lives 20 - 25 rods from me,
I did not tell him about what had happened on the
road with the cattle,

On Saturday, 26th September, I saw the accused
taking the. cattle from the waterside on Broomhall
Estate, their own land. '

I was annoyed about the complaint my wife
made to me on the night of Saturday, 26th, about
being assaulted by accused No,. 5, She told me
about 6,30 to 7,00 p.m., dusk, She came in
Parlnha's car and we left In the same car and went
to the Station., From there, about 7,30 = 8,00 p.m
I went with her in the car -as far as the market
and I then returned to the Mill and the car went
on in direction of my home,

Farinha used to work for me up to about one
year ago, buying cattle on cormission and Dbuying
padil,

Haniff left the Station in his lorry"a couple
minutes" before I left in Farinhats car.

At no time did Haniff speak to me or I to him
In the Statlon yard on the Saturday night.

Haniff spoke to some strange people on the
gallery Station,

Haniff and his mother spoke to each other on

the station gallery; I did not hear what was said.

I did not tell Haniff about his mother being
assaulted by accused No. 9,

Not correct that Bradshaw got £3.,00 a day
"with find" and 5 acres of rice land, rent free.

Henry Bacchus works with me ~ he looks after
cows -and sometimes he works at the mill, I pay
him #8. OO a week and six acres of rice land..

Bradshaw stayed at the mill on Saturday night
(26th) so did I - He left at about 2,30 a,m. on
Sunday - I was awake and he reported to me he was
going to his family and then for milk at Carlton
Hall, .

Sometimes Katriah works for me,repairing milk
cans,
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Jeremiah Innis stopped working for me about 2

or 3 years ago,
2 to 3 years,

"Combine" from J,P. Santos some time ago -

Before that he worked for me for
Through Bhagwandin I bought a
I have

known him for about one year,

I have never charged any of the
1llegally impounding my animals or cutting my wire.

accused with

By Lionel Luckhoo (with leave).

This is the book to which I referred yester-

day and which I was asked to bring today,

dealing

wilth wages of Bradshaw - (Admitted and marked

Exhibit "X"),

Avout "a couple months" ago six children were
playing with the book and two leaves came out from

the middle,
dren'!s hands,

I 414 not see the sheets In the chil-

This is another book relating to wages for
1952 -~ (Admitted and marked Exhibit "¥"),

(No re~examination).

No Questions by the jury.

No., 10.

EVIDENCE OF HENRY BACCHUS.

I live at Pln, Carlton Hall, 25 rods west of

-Mohamed Jhuman and on same side of road,
Kariman is my sister;

his son, Hanlff, was married to Bibil Kari-
I work wlth Mohamed Jhuman &s an englneer;

to me;
man,

was working with him in September, 1953,
the six accused ~ have known them for

years.

Bivi
Mohamed Jhuman 1s no family

I know
about four

On 27th September, 1953, Sunday, between 6.30
and 7.00 a,m., I was going south along Broomhall
dam (the one adjoining Carlton Hall dam); before I

10

20

30



10

20

30

40

43,

reached the rallway line I saw Bengal (accused No, In the
1) coming towards me on the same dam; he was run- Supreme Court
ning., As soon as he crossed the railway line he  E——

left the dam and ran through the rice field on his Prosecubion

right. He had not yet reached me; when he was Evid

about 20 ~ 25 rods from me, in the rice fleld, he onge
shouted, "Saffie, Saffie, hand me the gun quick, ’

let me kill Haniff", I looked on Carlton Hall dam No., 10.

and saw Haniff, Datulan, Cleveland James,Bradshaw, o

I gtarted to run - I had been walking very fast, Henry Bacchus,
Before I got to the Railway line, I saw accused Examination =
Nos, 2, 3, 4 and 6 and Katriah; accused No, 6 and continued,

Katriah were behind the others, who were rumning,
Accused No,6 and Katriah were not running; all were
coming in a northerly direction., Katriah had a gun
on his shoulder, I said to the Subadars "what
happen man?" they were together and I did not
ask anyone In particular, Accused No, 2 answered,
"what happen? 1let Bengal come with the gun quick-
ly, you going to see what happen" - I continued run-
ning, At that time T was going down the south side
of the railway embankment and Haniff and others
were about 30 rods south of me on Carlton Hall dam;
that is about from the witness box to the concrete
wall on the eastern side of the green on the east
of this building.

I continued running; as I got nearer +to the
Jhumans I observed that my sister, Bibl Kariman
and Baby Boy were there also; they were all walk-
ing in a northern direction, I crossed on-to Carlton
Hall dam and ran harder still because of what I had
heard accused No, 2 say. I shouted to Haniff and
others, Before I reached up to them I saw Bradshaw
and James leave the dam, cross over a trench on the
west of the dam and went on to the pasture, I got
up to Haniff and others and I spoke to Haniff and
pushed him into the trench on the west of the dam,
He got into the trench ~ he came out of the trench
and then I observed accused No,l1 on Broomhall dam;
he had a singlé~barrelled shot gun, I also noticed
accused Nos, 2, 3, 4, 5 and 6, Accused No, 5 came
in front of accused No., 1 and he (accused No, 5)
gaid, "If you frighten to shoot, give me the gun
and let me shoot" then said to accused No, 5 "Move
man"., Accused No, 1 then said, "Haniff today 1s
the last day you wili live, stand up and take it",.
Haniff at the time was standing on Csrlton Hall
dam, facing east, towards the Subadars.,

Ad journed at 11,25 a,m, to 1,15 p.m,
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Hanlff Jhuman had nothing in his handj;no revolver,

shot gun or any firearm, Accused No,
"shoot all of them, don’t left none;

6 then sald,
we got money

we can take dem Luckhoo Batulan, Haniff% mother,
then came in front of Han:.ff° Batulan gaid, "be~

fore you shoot me son, shoot me"
nothing in her hand - no gun, cutlass

Accused No,1 then fired the gun at Batulan and she

dropped, I looked at Haniff and saw
ing from his face, he was staggering,
ed to accused No,l, "Oh God! don!t f

load, Bengal", he then sald to me, "shut your rass,

don't run, if you run I will shoot yo

Batulan had:
or stick.

he was bleed=
I then shout-
ire any more

" Accused

No,l broke the gun, took out somethlng from the
gun; he held the gun with hls left hand, shoved

his hand in his right trousers pocket
load the gun with cartridge, he then
load at Haniff., I forgot to mention
the first load was fired Haniff told

- he then
fired the
that after
Baby Boy to

run, Baby Boy had no gun, stick or anything else,
Before the second load was fired Baby Boy was in

the trench on the west side trying to

get on the

other side. After the second load Haniff Jhuman

dropped,
I went up and looked at Batulan

and Haniff

and saw that they were bleeding and were dead, At

the time the two loads were fired tho
were, Accused Nos, 1, 2, 3, 4, 5 and

At the time the first load was f
No.l was about 24 feet from Batulan (

se present
6o

ired accused
distance in-

dicated from witness stand to back of jury box).
Accused No,5 was about 2 feet to the right of ac-

cused No,l; accused No,4 was behind
about a foot or two away; the other
cused No, 3 and 6 were on the right o

accused No, 1
accused: ac-
£ accused No,

5, very near to them, Accused No.2 was between

accused Nos, 6 and 3, I can'!t rememb
changed positions between the first

er 1if they
and gecond

shots ~ they were moving, At the time the second

shot was fired they were in about the

same posi-

tion, Before the firing of the second shot none
of the accused tried to stop accused No,l from
firing. At the time of the second shot all the

accused were facing west, towards us,

Nobody else

was with the accused at the time of the shooting.

Katriah was not there at the time of
I cannot tell where he was, The dist

the shooting.
ance between

accused No.,1l and Haniff when the second shot was

fired was about the same 24 feet -
much movement asbout,

From the spot where this took pl
see clear around for about 100 rods

there was not

ace I could
except to the
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south where there was a coconut walk about 25 rods
away.

Saw nobody but accused No,1 with a gun at the
time of the firing of the two "loads" =~ nobodyelse
fired any gun. After the second shot all the ac-
cused walked north along Broomhall dam, together.

I left my sister there and went along Carlton
Hall dam to the public road and then to Farinhats
garage, Before reaching the garage I met Baby Boy
coming out from another dam on Carlton Hall, about
75 to 100 rods from the junction of the dam along
which I had come and the Public Road, to the west
of it, I met him at the dam, about one rod from
the Public Road, Baby Boy was bleeding from his
neck, his hands and his back, Farinha, his son,
Paby Boy and I went In Farinha's car to Jhuman's
rice mill at Mahalca and from there, Jhuman  went
with us to Mahaica Police Station,

Crogs-~examination by Lloyd Luckhoo:

It 1s not correct that I ran up after hearing
the discharge of the gun and arrived after every-
thing was over,

It is not correct that I removed a revolver
from the side of Haniff and that is why I left so
quickly.

I left Bibi Kariman on the scene, alone, after
the shooting.

I am 38 years old, I am a milkman as well as
an engineer; not a regular milkman,

Worked as Engineer at Enmore for 12 years;was
workling as engineer with Jhuman at his mill at
Beimonte at time of this incident, My salary that
week was £3.00, no "find". I was paid g2.00 a
week whenever I go to milk cows whether I milked 3,
4, 5 or 6 days. During the seven days ending Sun-
day, 27th September, I milked 4 or 5 days, I milk-
ed the Saturday (26th) the Friday (25th), Thursday
(24th) can't remember the Wednesday, Tuesday and
Monday. On the Saturday (26th) I went to milk
5.30 to 6,00 a.,m, which is the usual time for go~
ing to milk, I returned from milking about 7,30
2., On 26th.

In the
Suprgme Court

Prosecution
Evidence

No,1l0,
Henry Bacchus.

Exemination ~
continued.,

Cross-
Examination
by Lloyd
Luckhoo,



46,

In the The shooting took place about 6,30 to 6,45
Supreme Court a.m, on 27th, I was on my way to milk cows,

My wife's name 1s Hamidan, I live about 75 -

ngggggggon 100 rods west of Carlton Hall east side 1line dam
and on north of road.
No.10, I have never heard of accused catchling Jhuman's

cows on Saturday, 26th September; not correct that
Henry Bacchus. I had to restraln Jhuman on that morning to prevent
Cross- him getting into contact with the accused. Know
Examination by mnothing sbout Jhuman saying "murderation going to 10
Lloyd Luckhoo  happen here" mnot correct that my wife had to hold
- continued, on to Batulan (on morning of 26th). I know nothing
about that story.

On 26th, after getting home at 7,30 a,m., I
took my coffee, got dressed and went to Mahaica
rice mill gettlng there about 8,15 a,m. saw Jhuman
at the mill about 11,00 to 11,20 a,m, = he came
after I did; he told me nothing about any inci-
dent on that morning,

Bradshaw was at the mill on that Saturday - 20
can't remember who got there first, I left the
mill about 4.30 p.m., went home - I "do believe" I
left Bradshaw there. I had worked +the whole week
at the mill, for $8.00; that Saturday afternoon I
got 82,00 for the milking. Can't remember how
many days Bradshaw worked at the mill that week,

I can't say for how long the mill closed down
after the funeral but it was not more than a week;
when it opened agalin I turned out to work, Can't
remember if Bradshaw did or when next I saw him at 30
work at the mill,

I was at home on 26th (Saturday). I don't
mow 1f there was any fight between Batulan and
accused No, 5 on that night; hearing it for the
first time now,

On 27th I was golng to milk cows in Jhuman's
cowpen I walked along Broomhall dam as it has a
better surface: swamps on Carlion Hall dam,

While I was going south along the Broomhall
dam I did not see accused No, 5§ on the Carlton Hall 40
dam nor did I see Bibl Kariman going ahead of me,

I was about 25 rods north of the railway line
when I first saw Bengal on the rallway line coming
towards me (from here to the flowers in the middle
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of the lawn). I was about 10 rods from the 1line
when accused No,l shouted, "Saffle, Saffie, etc..."
Accused No,l was then in the rice field about =20
rods from me and behind me and to my left (witness
indicates). I turned around when accused No, 1
shouted but I did not see accused No, 5 =~ had a
clear view,

I had seen the Jhumans on Carlton Hall dam be-
fore accused No,l shouted; I was about 15 rods
north of the line when I first saw the Jhuman's and
about one rod on south of line when I saw the ac=~
cused, (Now says) I saw the accused when I was 2
rods north of line and one rod south of it when I
"came up to them",

When I sald to the accused, "what happen?" I
was just coming down the slope leading from the
line. The Jhumans were then 25 to 30 rods away,

When I reached up to the Jhumans we were then
about 29 rods from the line. They were shot just
where I met them,

I was about 2 rods from the Jhumans when I saw
Cleveland James and Bradshaw run away from the dam
into the pasture they had all been in a group be-
fore those two ran,

Bibi Kariman was with the Jhumans before James
and Bradshaw ran away,

My sister, Bibil Kariman, was there Dbefore
Bengal (accused No, 1) came back with the gun.

I did tell the Maglstrate that accused No, 6
had said, "shoot all of them ....btake them Luckhoo".

Adjourned at 5,28 p.m, to 2,00 a.m, tomorrow
(19.8,54).

THURSDAY, 19th August, 1954,

Cross~examined by Lloyd Luckhoo (continued)

Only Cleveland James and Bradshaw ran away
from the Jhuman party.

I don't lknow Harry Persaud, but I know"Harry"
who worked with Jhuman as a cowminder, I think I
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saw him on Carlton Hall dam after the shooting,
when I was coming out to the Public Road, but T
can't remember what part of the dam - he was, I
think, alone., I am not certain  whether he was
standing or in what direction he was going -~ did
not speak to him,

Can't remember telling the Maglstrate as "A"
on p, 37 of depositions,

(Witness 1s asked to demonstrate the positions
of Batulan, Haniff, Baby Boy, Bibi Kariman and him-
self at the time the first shot was fired).

‘Haniff was lmmediately behind and very close
up to Batulan; Baby Boy was fifteen Inches to the
right of and in a line with Haniff.

Bibi Kariman was to the right (or south) of
Batulan, and about two feet from her.

I was fifteen feet to the left (or north) of
Batulano

Accused No.,l was at that time aboug 24 feet
from Batulan and in a position about 30~ north of
east.

At the time of gsecond shot:

Baby Bog was in the trench, trying to ceross
1t, about 30~ south of west behind Haniff and a
little more than one rod away.

Bibi Kariman was near to me and I was in the
same position as when the first shot was fired; I
held her hand.

At the time of the second shot Bengal (accused
No.l) was in about the same position as when the
flrst shot was fired,

About three minutes after the second shot I

left the scene, alone; I both walked and: ran and

I fell.

In the car Farinha and his son were -in front
and Baby Boy and I were behind and we all drove to
the rice mill and then with Mohamed Jhuman, to the
Mahaica Police Station,

I don't know of any bad feeling between Jhumens
and Subadars - don't know about impounding of
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Jhuman's cows by Subadar or complaints of damage to
rice, Have been working with Jhuman for nearly 3
years up to the present, Have been living at Carl-
ton Hall for somewhat less than 4 years.,

I am still working with Jhuman; my salary
varies from 28,00 to 212,003 I do not still milk
cows as my finger got crushed "a little after" the
death and T was In Hospital,

(Witness states that signature on deposition
is his ~ deposition is read to jury - marks Ex,"Z").

Crogss—examined by Lionel Luckhoo:

I don't think I stopped between the time of
leaving home and seeing accused No,1 on 27th
September; can'!t remember carrying on a conversa-
tion with anyone before seeing accused No.l, I was
not hurrying when going to milk,

I don'!t remember speaking to or seeing Jeremiash
Innis on that morning before seeing accused No.l.

I ¥now Motoe Singh as "Finey" -can't remember
seeing him that morning before I saw accused No. 1.
I can't remember whether anyone was with me at the
time I was going south along the dam to milk, and
saw accused No,l on that morning,

(Refers to "B" on p.37 of depositilons). I do not
think anyone was with me,

I did not know that Bradshaw was aback that
morning when I left home, Scholes "is supposed to
be" there every wmorning., I did not lkmow that Batu-
lan would be there that morning, Baby Boy does not
milk cows., Haniff was supposed to be there,

The only two I would have expected to find
aback that morning would have been Scholes and
Haniff,

I did not tell anyone, before I went on the
dam, that Batulan, Bradshaw, Baby Boy and  Haniff
would be aback that morning; I did not tell this
to Inniss. After the second shot accused No,.,4
called on the other accused, "let we go away now"
and they all left.

I did not hear either Scholes or Bradshaw
speak to any of the accused on the dam that morning.
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I did not hear Babtulan say anything other than
what T have already stated.

I did not call to either Scholes or Bradshaw
after the second shot; can't remember seeing
Scholes again for that day. If I had seen Scholes
later that morning I would have spoken to him (I
have just answered that I would not have spoken to
him). I did not see Scholes in Farinha's  yard
that morning when I went there with Baby Boy.

I did not speak to Katriah on the dam that
morning, because I was trying to save Haniff's 1ife
and there was no time -~ I was hustling,

When I met Baby Boy he was running from the
west Broomhall dam - he first spoke to me and said,
"Buddy, I got shot" and spoke as though he was

giving me some news, I told him let's go to the
doctor. "

T told everybody to run (Heniff, etc,)

The only words Bibi Kariman spoke after the
incident was, "Bengal, you killed Haniff", It was

not a question by Bibi and T did not say it was at
the Preliminary Enquiry (p.44 cf depositions).
Bibi Kariman asked me, "Buddy, Haniff dead?" and I
said, "No, he isn!t dead" ~ I did not sprinkle
water on Haniff or touch hin, (The interval be-
tween the second shot and the departure of this
witness is tested according to the witness'! esti-
mate and proved to be 12 seconds),

When I met Baby Boy (on the way to Farinhals)
he did not ask me how were Batulan and Hanlff.

Crogs—examined by E,V, Luckhoo:

The name of wife of accused No,d 1s Muniram
and she is sister to my wife, I did not tell
Muniram that Sunday morning that they gone aback
to beat the boys, Accused No, 3 lives east of the
junction of the Broomhall west side line dam and
the Public Road and about 50 rods from that junc-
tion, I did not go past that junction, going east,
on that morning, I did not see the wife of accused
No.,3 that morning.

I had no idea whatever that anything would
happen aback that morning., There was no reason
for me to mention Bradshaw's name before I saw
Bengal (accused No, 1). I did mnot go to Mohamed
Jhuman's house on the Saturday night (26th). I got
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homr about 5,00 -~ 5,30 p.m. and did not leave home In the

until next morning to:go and milk. Nobody visited Supreme Court
me that night nor did T get any messages. My wife
was not away from the house between 7,00 and 8,00

that night (Saturday); my wife!s name is Hamidan, ngsecution
We buy our goods from Georgetown, She has been idence
out on other nights (including Saturdays) to buy

sweet drinks but she did not go out that Saturday No,10,

night (26th).

Henry Bacchus.

Adjourned at 11,26 a.m, to 1,00 p.m, Cross=-
Examination by
E,V, Luckhao -

What I said at Preliminary Enquiry that I have continued,

geen a real revolver many times, 1is true; black

colour, 10 = 12 inéheg long. On each occasiqn.that

I have seen a revolver it has been a black one, 10

- 12 Inches long: different revolvers -~ I have

seen a revolver about "two times", it might be more.

I think I can remember seeing Sgt. Tappin with a

revolver on 27th September 19563, and seeing the

Police "with revolver" at Enmere Estate at the time

of the shooting. Never seen a real revolver other

than in the hand of a policeman, (Refers to "A"

on p. 40 of depositions). I do not know that

Haniff shoots and I have never seen him shoot. I

have moved about very closely wlth Haniff for over

three years ~ I have slept at his house several

times, Do not know that Haniff was once’ charged

with discharging a loaded filrearm in 1950, April T

think I was at Enmore but I might have been at

Carlton Hall,

Do not know that Baby Boy was charged for be-
ing in possession of a revolver in July 1952, I
live very well with the Jhuman famlly.

I have never attended Mahalca Court when Haniff
was charged for any offence, I did not engage the
gervices of Mr, Ronald Luckhoo when Haniff was
charged with discharging the loaded firearm.

If I did not have to go to milk on that morn-
ing (27th) I would have been resting at home,

Jhuman'!s regular cowminders were =Kaymon (not
Clinton Robinson). I have seen Clinton  Robinson
milking his own cows in Jhuman's pen; Scholes,
Dukhoo, Harry, Ivan Bourne, (not Ball, son of

rKaymonS

I had a twelve-pint bucket, not a saucepan;
cannot tell what happened to it or what I did with
it.
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I met plenty people on the Carlton Hall dam
on my way out after the incident =~ cannot recall
the name of any of these; Tfirst person I spoke to
was Baby Boy. I crossed from the Broomhall dam to
the Carlton Hall dam when I was about 10 rods from
the Jhumans - the wire at that point had dropped.
The water in the trench into which I pushed Haniff
was about one foot deep.

I spoke to Bibi Kariman between the first and
second shots and she answered me,

I am positive I saw accused No,3' there - he

was about 8 feet from accused No.l, = Accused No,4
was about 4 feet from accused No.l when first shot

fired.

No re-examination,

No ;question by jury.

No, 11.
EVIDENCE OF. JAMES BECKLES

Detective Constable No, 5164 atbtached to. the
Photographic Department, C,I.D. of Georgetown.

On Sunday, 27th September, 1953, I recelved
certain instructlions and went to Carlton Hall Es-

tate, East Coast, Demerara, to the Carlton ' Hall
dam, I got there about 9,30 a,m. I saw the dead
bodies of a male and female East Indian. I took

photographs of the two bodies; I took four photo~
graphs; from the negatives I "made enlargements -
these are the negatlves,

Jury withdraws.

(Lionel Luckhoo objects to admigsion of " the phot o~
graphs on the ground that (1) those photos have
little or no évidential value but are highly pre-
judicial (2) they are not contact prints, taken
from the negative, (Lloyd and E,V, Luckhoo-assoc-
iate themselves with the above subm1531ons) .)
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‘Crown Prosecutor:

I do not propose to tender the one of Batulan
only (Ex, "C,2"); +the other three photographs
have got some evidencial value, though they have
some prejudicial value.

Held that as far as the case has gone there is in-
sufficient ground for saying that the balance of
evidential and prejudicial value 1s such that- the
photos may be admitted, ‘The Crown may, however,

seek permission to admit these photos 1f, as the
trial proceeds, it is found that the evidential

value of the photos is Increased to such an extent
that they may :properly be admitted,

) (No further questions of this witness by any-
one).

Jury returns,

No., 12,
EVIDENCE OF ERIC CALLENDER,

Corporal of Police No, 4315, stationed at Wales,
In September, 1953, I was statloned at  Mahaica
Police Station,

On Sunday, 27th September, 1953, at about 7.00
a.m. I went to Carlton Hall, East Coast, Demerara,
to the Estate of Mohamed Jhuman, to a spot 600 yards
south of the Public Road, on the Carlton Hall east
side line dam. I was with Sgt. Tappin, P.C.s Zeno
and Bunyan, I there saw the dead bodles of Haniff
Jhuman and Batulan, his mother, Haniff Jhuman had
gunshot wounds in the head, chest -he was bleeding.
I searched the body of Haniff and took charge of
both bodies. '

I took the body of Haniff to the Mortuary at
Mahaicony where the body was identified by Mohamed
Jhuman, I later witnessed a post rmortem examina-
tion performed by Dr, L.H, James, G,M.0O. I later
handed over the body to Mohamed Jhuman for burial,
On the following day at about 11,00 a,m.T witness~
ed the burial of Haniff ot Carlton Hall and marked
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the grave. I took the clothing of Haniff - Jhuman
this 1s it = singlet, shirt, trousers and hat. The
shirt has small holes which’ appear to be made by
shots from a shot gun ~ all garments appear to
have blood stains (admitted and marked Ex, "Q").

Cross-examined by Lionel Luckhoo:

At that time both Carlton Hall and Broomhall
dams were good walking dams =~ the Carlton Hall dam
was In fairly good order. I did not walk along
the Broomhall dam, '

No re-examination and no question by jury.

No, 13,
EVIDENCE OF MOHAMED HANIFF,

I am a rice farmer and-I live at Clonbrook,
East Coast, Demerara, I know all the accused for
about 8 years, Last year, 26th Septembesr, a Satur-
day, about 2,00 pem, I saw: accnsed Nos,.2 and 6 1in
Belfield East Coast, Demerara, Cove and John is
nearer Georgetown than Belfield i1s., Accused Nos,2
and 6 were walking on the Public Road golng in the
direction of Georgetown, I was riding a bleycle
going in the opposite direction, When I met them,
accused No,2 was In front of No.G. I stopped and
spoke to accused No.6 In Hindustani -~ the transla-
tion being "how time" He réplied in Hindustanl .-
what he said, in English was "seam" (what) ttory
shoot am rass one, one", He continued walking =«
he did not call any names, I did not Ilmow where
he was going. I continued on my journey. The next
day (27th) about 9,00 a,m., I heard something and I
went to Carlton Hall where I spoke to Corpqral
Callendar who was fetching the "dead pedple" to the
Public Road, I gave a statement to the Policethat
very Sunday afternoon, at my home, to a plain
clothes policeman. Cannot remember what time I
gave the statement.

Adjourned at 3,00 p,m, to Monday, 23rd instant at-

9,00 am,
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MONDAY, 23rd Avgust, 1954.

Cross-examined by Lloyd Luckhoo:

I don't kmow what is to-day's date but I lknow
it is August.

I own a few head of cattle; keep them at Fln,
Hope., I have never kept cattle at Carlton Hall,
I have family at Clonbrook -~ don't know I1f they
have ever kept cattle at Carlton Hall. I live
well with my family, I "born and grow" at Clon-
brook, None of my family is related to Batulan,
I am not a friend of Jhuman., I know Jhuman - have
lmown him for 8 or 9 years - know him " just ordin-

ary",

I was at Clonbrook when I heard that Batulan
and Haniff Jhuman were dead. It was about 9,00
a.,m, and I left for Carlton Hall on my bicycle as
soon as I heard; distance is about 12 miles; did
not stop on the way. I was just preparing to go
aback when I heard, Had known Batulan and Haniff
for about 9 years. I left immediately because I
knew Batulan and Haniff, I rode back on my bi-
cycle from Carlton Hall the same Sunday., I went
by car to the funeral on Monday. I went to the
house, on both the Sunday and Monday. I returned
home after the funeral -~ shortly after but can't
remember how long after,

I know the entrance to the Cove and Jom Police
Station. A concrete arch. I had passed the en-
trance when I met accused Noaz, 2 and 6, It was
about 245 rods on the Berbice side of the entrance
- 1t was to ths east of Mr, Rico Reece's house
that I met them and about 75 rods from it. Ac=~
cused Nos, 2 and 6 were walking when I met them -
it was about 2,00 p,m. or "a little more later",
I had left Bachelor's Adventure at about 1,30 p.m
and had not stopped until I met accused Nos.2 and
6., I dismounted to talk to accused Nos.2 and 6,

I did not say as at "A" on p. 104 of deposi-
tions. I said it is 175 rods from Belfield west
to Cove and John entrance,

By Court:

I can neither read nor write (witness is test-
ed as to his ability to tell the time).

You (Mr. Lloyd Luckhoo) did ask me at the Pre~
liminary Enquiry how far east of the Cove and John
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entrance I had met accused No, 2 and No, 6 and I

told you it was 175 rods,

At Preliminary Enquiry I said that what I said
to accused Nos.2 and 6 in Hindustanl meant "Wha ah
do" or "how times"., When accused No, 6 told me
" ... shoot am rass one one". I did not ask him
anything; who he 1s going to shoot or anything
like that .

Cross-examined by Lionel Luckhoo:

i

I did not understand what accused No,6 meant
when he used those words., As soon as I heard sbout
the shooting I remembered what accused No. 6 had
gaid, I returned for Carlton Hall between 3 and
4 p,m, on the Saturday, I had not seen any of the
family on the Sunday., I did not go to Jhuman!s
house on the Sunday (but see cross-examination by
Lloyd Luckhoo); did not go to anyone's house be-
tween the time of leaving Clonbrook and the time
of my return, I had taken salts that morning, 1
begged bananas at Mahaica -~ no call of nature on
the way.

Croggs~examined by E,V, Luckhoo:

The distance from the entrance to Cove and
John to Belfield west is 175 rods; the point at
which I met accused Nogs, 2 and 6 1is 75 rods from

Belfield west, going in an easbterly direction,

Nobody was nearby when accused Nos,2 and 6 and

I spoke; they both stopped when we spoke, I had
not yet had my midday meal; I had none on that
day.

Bachelor!s Adventure is 3 or 4 miles from
where I met accused Nos, 2 and 6, On that Saturday
T left home about 9,00 a,m,

From Belfield to my house is about 2 mlles,

T went to Lilliah, a rice miller,at Bachelor's
Adventure, for some money he owed me; he was not
there. When I arrived and I waited for his return,
He had a rest before he paid me,

Lillish paid me $111.00 in cash and two bags
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of rice which he kept for me. T think I signed a
receipt, I do not think I signed a receipt or any
book.

I did say at Preliminary Enqulry that Lilliah
paild me £100,00,

The money he paid me was for the 1952 "big
crop",

I have only given evidence in Maglstrate's

‘Court in cases for damages in which I was personal-

ly concerned,

(Lloyd Luckhoo asks that witness!s deposition
be put in - put in and marked Ex. "AA".)

No re-~examination and no question by Jury.

No, 14,

EVIDENCE OF HENRY BRADSHAW

Live at 67 Public Road, Kitty, East Coast,
Demerara, I am a motor mechanic, During Septem-
ber, 1953, I was working with Mohamed Jhuman fixing
the tractor and combine, I first worked for Jhuman
about 11 years before that, I started working
steadily for him about one year before September,
1953, I knew Batulan and Jhuman for about 15 years
before September, 1953; knew both sons since about
1937. Know all the accused and have known them for
about 5 years.

On 27th September, 1955, at about 6.30 a,m. I
went at the back of Carlton Hall to Jhuman cowpen
which i1s about 130 rods or more along the dam, go-
ing south, I went alone, About 10 rods from the
pen I saw Scholes, milking - also Kaymoo, milking.
I heard some talking at a spot at which I had al-
ready passed and I retraced my steps for about &
rods to see who it was, T saw accused No.4 and
Haniff Jhuman, Accused No.4 was milking and Haniff
was standing "side of him" - they were on Broom-
hall dam., I heard accused No.4 tell Haniff, "Man,
I don't know wha’% happen, I was not there" Haniff
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again questioned No,.,4 saying, "why Saffie strike
his (Haniff's) mother?" Accused No,4 again said
he didn't know he wasn't there. At that time, I
heard Batulan's voice on Broomhall dam, south of
where I was., I looked and saw Batulan who was
about 3 rods away from accused No, 4, Batulan said,
"Bengal, you caused me to get knocked last night".
Bengal had been milking and was out of sight when
Batulan spoke, then they started to fight, I then
saw accugsed Nos, 2 and 3 in the pen about one rod
east of Batulan and Bengal. I tried to reach to
Batulan and Bengal to separate them; before I
reached to them they stopped fighting. I then saw
Baby Boy come from the south part of Broomhall dam
and he and Bengal (accused No,l) started to fight.
I went and separated them,

Adjourned at 11.30 a,m, to 1,00 p.m,

After I had separated them, ‘The fight took
place in the cowpen., Accused Nos.,3, 2 and 4 left
the cowpen and I heard a voilce say, "let's go for
the gun"., The volce came from outside the pen and
it was one of the three (accused Noz, 3, 2 or 4)
who used those words; they were then about two -
rods from the cowpen. Bengal said,as he was leav=
ing the cowpen, that he was going for the gun and
he would "shoot them out", They all ran north on
Broomhall dam, They had nothing at all 1In their
hands. During the fight between Batulan and Bengal
and between Bengal and Baby Boy none of them had
anything in their hand, no stick or anything.

Batulan, Haniff, Baby Boy snd I came across
to Carlton Hall dam and we all walked north along

‘Carlton Hall dam, Scholes came up about 10 min-

utes after we had started walking. Henry Bacchus!?

sister (Bibi Kariman) came up from mnorth before
Scholes got up to us -~ after Scholes got up to wus
then Henry Bacchus came up to us, from north, When
Bibi Kariman came she spoke to Haniff and +then to

Batulan., When Bacchus came up he spoke to Haniff,

I then crossed the trench on the west of the dam
and Scholes crossed it after me. The Subadar
family, that is the six accused, came up. Accused
No.l had a gun and No,5 had a stick (with the skin
peeled off), Batulan and the others in her party
had nothing in their hands, no gun, cutlass or stick,
I was about 18 -~ 20 rods (distance indicated and
estimated at 50 yards) away from Bengal (accused No.
1) when I said to him, "Bengal, if you use that gun
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you going to get into trouble" he said, "all of
you is going to shoot this morning." I walked
north on the west side of the dam and he walked
south on the Broomhall Dam. I stood up behind the
gooseberry tree. Bengal walked straight wup to
Batulan, Haniff and Baby Boy - he (accused No, 1)
and the other accused who were close behind him
were on the Broomhall dam and Batulan and others
were on the Carlton Hall dam - the two parties were
opposite each other. Bengal said to Haniff, "I am
going to shoot you this morning".Haniff said, "why
you going to shoot me for, me ain't do you nothing".
Batulan got in front of Haniff and started to Dbeg
Bengal., She said, "I am begging you not to shoot
Haniff, before you shoot Haniff, shoot me". Bengal,
who was holding the gun "up", then lowered it., Ac-
cused No,5 then came up to Bengal and said to him
"give me the gun if you can't shoot and let me
shoot thelr rass", Before doing this he (accused
No,5) dropped the stick which he had. Accused No,6
then shouted to Bengal "shoot everybody,  workmen
and everybody". Bengal raised the gun In position
and the gun went off the same time; before this
Bengal had pushed aside accused No.5 who had gone
up to him and said, "give me gun if you can't
shoot <.."., After the gun went off I heard Batulan
say, "like pepper burst in my eyes" and she fell
down, I then saw Haniff staggering. I saw Bengal
break the gun, I ran off west about one rod and
then stood up and looked to where they were, I saw
Bengal raise the gun and point it about to Haniff's
chest and I heard the explosion from the gun and
Haniff went down and Baby Boy went down also; he
(Baby Boy) was over the trench and just climbing
up on the side of the dam into the rice field.

The time between the first and second shots
was about 5 seconds, After the second shot I again
heard the words, "shoot everybody, workmen and all"
but I cannot say who used those words, I ran off
west., I saw Baby Boy in the coconut walk and he
was bleeding,

Crogs~examined by Lloyd Luckhoo:

I am 56 years old, I am a fairly strong fel-
low, physically, I plough, cut rice, pull wood wlth
tractors, repair any machine,

Have been working with Jhuman on and off since
1942 and more regularly during the last & years.
Jhuman has some times been very kind to me and I
sometimes count him "like family."
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Jhuman used to pay me 2,00 a day "and find"
and 15 acres of rice land, I could work only 5, so
I gave the other 10 to someone else and told him
to pay the rent to Jhuman., After Jhuman got the
truck, about October, 19563, I began to drive that
truck and he then started to pay me %3,00 a day
"and find" and 5 acres of land, I have sometimes
slept at Jhuman!s house; the country people have
that habit. Everybody called Batulan "Auntie" and
so did I, Have been living at Kitty for the last
4 or 5 years ~ the houge belongs to my wife and
she lives in it, When I am working at the
Jhumans factory, "mostly I sleep -there", Sometimes
I come home during the week.” I usually come down
on Sunday morning, sometimes on- Saturday night. I
had been working on the tractor and combine for 2
or 5 weeks before 27th September, 1953, On that
date the work was not finished, I had worked for
Jhuman for 6 days durlng that week ending 26th
September, 1953, On 27th September, 1953,the work
on the Combine and Tractor had not been finished,
I completed it the following week and the week
after that I went into the creek to help cut
Jhuman's rice and took the tractor and combine
with me,

This is a diary In which I ‘record my movements
(admitted and marked "BB").

Cannot remember if I went to Kitty during the
week commencing 27th September, 1953,

Indalj is Jhuman's book-keeper and I do not
think Ex, "X" i1g the book in which he makes his
entries.

I was paid about 4,00 p.m, on Saturday, 26th
September, I got £10.00 and balance of #2,00 re-
mained which I got on the following Monday  from
Baby Boy., I went to Mahalca Village about 6,00
p.m. on 26th September, and returned to the factory
about 10,00 p.m, when I met Mohamed Jhuman and the
watchman, I slept there until about 2,30 to 3,00
a.,m, Jhuman and the watchman also slept at the
factory., When I got back to the factory at 10.00
Pom. Jhuman asked me if I had heard what had
happened, I sald yes, I had heard they had a fight-
Ing up at Carlton Hall, I had heard about an inci-
dent betwéen Batulan and Saffie (accused No.,5). I
did not go to Kitty on Saturday, 26th September,and
Haniff and his wife did not come there for me,

did not go to the Carlton Hall dam on the Sunday
(27th) to beat up the Subadars, and not especially
accused No, 5,
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(Jury 1s asked to inspect "29th" on page indi-
ceted in Ex, "BB",)

Ad journed at 3,00 p.m, to 9,00 a.m,tomorrow(24/8/54)

TUESDAY, 24th August, 1954,

I started work on the tractor and combine long
before 15th September, 1953. There 1s no entry in
"BB" showing that I did work on the tractor and
combine before 15th September, I wrote the entry
regarding starting work on tractor and combine as
a memo, That statement may be a mistake or it may
be true, I can't remember if I did begin that work
on 15th September,

. I dg not see"whﬁt looks like "5" under the'"9"
of "20th" in Bx. "BB",

(Witness is asked to write "23" on a sheet of
paper - he does go and this is put in evidence and
marked Ex, "CC",)

Cannot say if Batulan is a "hasty" woman or a
strong woman, 7T think I said as at "A" on p.64 of
depositions «~ that was the "Small Court" ~ what
I have said hsre is the truth.

On Sunday, 27th September,
2,00 to 2,30 a,m, (at the mill
went to the Mahaica village to
called to them spent about two
talking - left them about 4,00 a.m. and went to the
stelling at Mahailca Creek where I had a fishing
line; spent about 10 mirutes there and then went
back to the factory for about 5 minutes and then
left for Carlton Hall at "some minutes to 5" on a
bicycle, Carlton Hall is about 6 miles from
Mahaica, I went to Carlton Hall to get some milk,
that was the only reason for my journey. Plenty
milk comes from the Mahailca Creek - that is where
the milk for the factory comes from,not from Carl-

1953, I awoke around
at Mahaica). I then
visit my family, I
hours with them

ton Hall, I took a % gallon bottle to fetch the
milk, I think it 1s a Cola Tonic bottle from
D'Aguiar. When I reached Carlton Hall I called

in at Jhuman's house and left my bicyle there - I
saw one man there the Jhumeh: family had gone,

Dukhoo told me "Auntie" had gone aback to look
after the calves, He told me Baby Boy had also
gone, I asked Dukhoo "where Auntie". T know

nothing about a pre-arranged plan to go aback and
beat up the Subcdars, I walked aback alone -
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passed Haniff Jhuman's house but did not call out
to him, Can't remember seeing anyone at his house,
I walked along the Carlton Hall dam until I reach-
ed Jhuman's second cowpen where I saw Scholes and
Kaymoo milking. On the way I saw the Jhuman family
ahead of me on the dam, I was then on the Publie
Road. I had already left my bicycle at Jhuman's.
I saw Batulan and Haniff, and ahead of them some-
body looking like Baby Boy; they were about 100
rods in front., Did not see the Subadars at that
time, From the time I started walking on ‘the dam
I did not see anybody else on either dam.On reach-
ing Subadart!s pen before Jhumant!s - they are about
18 rods apart, Did not notice anybody in Subadar'is
pen when passing; did not look., Did not speak to
elther Scholes or Kaymoo,

Hoosaine (accused No,4) told Haniff that the
boy who had struck his (Haniff's) mother had not
come aback, When Batulan used the wordsﬁ "Bengal,
its you cause me to get knock last night", she
sounded vex; she was about two feet from him
when she used those words, When the fight started
between Batulan and Bengal, Hoosanle (accused No.4)
said, "Advantagé". Batulan did not say, "you Bengal,
ah good one too, me come to kill all you Subadar

picknie all you can't milk cow at this pen no more',

I would not say Bengal was getting the worst
of the flght, After exchanging blows Batulan
grabbed Bengal's shirt front., I did say as at "A"
on p.62 of depositions,

Baby Boy did not Jjoin in the fight with Batu-
lan and Bengal, T did not join in the fight and
choke Bengal, Both Bengal and Baby Boy were on
the ground; Bengal below, Baby Boy above, Batulan
was then in the pen ~ she was not kicking Bengal,
Haniff was fighting with Edun (accused No.2),
Hoosanie (accused No,4) and Hassa (accused No, 3),
Batulan joined in that fight; Baby Boy did not
join in that fight,

"A" on pp., 58 - 9 of depositlons is wrong.
"A" on p.60 of depositions is wrong.
Refers also to "A" on p, 63 of depositions,

Scholes did not come up to the scene of the

I know "Harry" called "Bir". I saw him there
long after the fighting was over,
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The fighting lasted about 15 minutes,

I did not see Harry at the time I saw Scholes
and Kaymoo,

Harry was not walking with me when I was walke-
ing along the dam coming from south to north; saw
him when I was crossing the trench. I had walked
about 30 rods or more from the scene of the fight
when I saw Harry, Harry was not standing on  the
dam with a double~barrelled gun while the fight was
taking place, I cannot remember saying as at "B"
on p. 58 of depositions, It could be true, If it
ls recorded I will admit T said it.

"B" on page 59 of depositions., I can't remem-
ber telling the Maglstrate that,

Scholes and I walked from aback together,

"B" on p, 52 of depositions, I am certain
Eileen (Bibi Kariman) reached there before Henry
Bacchus -~ not as recorded in depositions,

Can't remember te111n$ the Magistrate '"Henry
Bacchus came rumning first" or "He was ahead of
his sister for about 25 rods and she was walking."

Scholes crossed the trench with me, After the
shooting I ran about two miles,

I do not know that Haniff walks with a revole-
ver,

I crossed into the Carlton Hall pasture 35 to
40 rods from the Bubadars! cowpen in which the
fight had taken place° at that time the Jhumans
were gouth of me, about 18 rods away, standing,

The spot at which Batulan and Haniff fell was
about 2 rods north of the gspot at which they were
when I crossed into the pasture,

I crossed over to the pasture as soon as Bibi
Kariman reached us,

I can't remembe“ if T told the Magistrate that
Haniff said, "why you going to shoot me for, me
ain't do you nothlng. :

The words, "shoot everybody, workmen ,..."were
used before either shot was fired,
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In the It may be that I told the Magistrate as at"C"
Supreme Court on pp. 59 and 60 of depositions,

The wbrds, "shoot everybody ... " were used

Prosecution

Evidence repeatedly. I cannot remember referring at Pre-
liminary Enquiry to the use of those words only
R once.,
No. 14.

I did say as at "A" on p.,61 of depositions, I
Henry Bradshaw., did tell the Magistrate that accused No, 1 shoved

Cross=- aside accused No. 5, saying, "move off", before he
Examination by (accused No.,l) fired the first shot. 10
Lloyd Luckhoo
- continued, I cannot remember saying at Preliminary  En-
7 quiry about 30 gseconds elapsed between the two
shots,

(Lloyd Luckhoo asks that deposition of witew
I %es§)be put in evidence -~ admitted and marked Ex,
Ex, "DD DD"),

Ad journed at 11,23 a.m., to 1,00 p.m,

Cross= Cross~examined by Lionel Iuckhoo:

Examination by

Lionel Luckhoo ‘

Q.C. . When I went aback on that Sunday I Intended
to go alone; made no arrangements to go with any=- 20
one, I expected to meet members of the Jhuman
family aback after I had been told. in the yard by
Dukhoo that they had gone aback, I did not intend
to ask any of them to accompany me, I had only the
bottle with me. I did not intend to milk the cow
myself, I can't milk cows. Jhumant?!s milkmen were
going to do the milking., I used to have milk giv-
en to me -~ not at the factory but at Jhuman's house,
I would have to go aback to get the quantity I
wanted, I could have got a smaller quantity au 30
Jhuman'!s house, I had used that bottle before,
about three times and on each occasion had to go
aback to get the milk I can't remember any of the
three previous occasions on which I went . aback
with that bottle,

- I can't remember if I worked on Sunday, 20th
September; worked on Monday 2lst, Tuesday 22nd,
Wednesday 23rd, Thursday 24th, Friday 25th and
Saturday 26th.

I was getting the 3 gallon of milk for my 40
family, not for myself; similarly on three previ-
ous occasions, B
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Can't remember the last time I came down to
Kitty before 27th September, Cannot remember where
I slept on Friday 25th or on Thursday 24th -~ it
could have been Kitty.

My mother lives about a mile from the factory
at Mahaica; my brother and sister also live at
Mahaica, I sometimes sleep with them,

At the factory I sometimes sleep on padil bags
or hammock,

On Saturday, 26th September, I slept in Jhu~
man's house at the factory, in the compound. Only
Jhuman also slept there that night. I slept on a
counter in the office and Jhuman slept on a bed on
the other side of the partition,

On that Saturday I had my usual hours of sleep;
went to sleep between 9 and 10 p.m.

On Saturday, 26th, Jhuman was at the factory
from about 9 a,m, I did not see Haniff at all on
Saturday 26th, nor did I see Bibl Kariman. No mem=
ber of the Jhuman famfly was present when I heard
on the Saturday night at the rumshop that Batulan
had been beaten.

When I saw the accused approaching with a gun
I became afraid: Scholes and I crossed the trench
together, to get out of the range of the gun.
Scholes went behind another tree, about one rod
from the tree behind which I was, I was to the
south of Scholes, I told Scholes let us cross the
trench and go away. The shots could have reached
the tree where I was, I did not want the accused
to know where I was, I spoke to accused No, 1 be-
fore I got to the tree; I was in the "clear open'.
Scholes at first did not agree that we should go
away but when they said, "let we shoot the black
men dem first" he decided. to g0,

As to "C" on p.83 of depositions, it -was 5 and
not 15 minutes., The Magistrate read over my depos-
ition to me. I did not correct anything.

Did tell the Magistrate as at "D" on p. 59 of
depositions,

The gooseberry tree was about 8 feet high.

I heard Haniff ask Accused No.4, "where 1is
Saffie, I hear he knock my mother last night".
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Haniff did not appear vexed when he sald those
words,
Did not say as at "C" on p.62 of depositions,

(Witness 1s asked to wrlte -~ "start to werk com-
bine on 21gst September on 23rd went to Kitty" and
does so. Admitted and marked Ex, "EE"),.

Tn "29%th" in Ex, "BB" it appears that "2" has
been written over "2" and "9" over "3",

Crogssg=examined by E.V, Luckhoo:

I heard about the Impounding of +the cattle
about midday on the same Saturday (26th). When
Jhuman came to the factory he did not tell me what
had happened.

I cannot remember whether it was 4,00 p.m, or
6.30 pom, that I left the factory on Saturday 26th.,
I think it was about 4,30 p.m.

I went into the rumshop about 7,00 p.m. on
26th I returned there aboubt 7,30 p.m. «the rumshop
is about 50 rods from the factory. At the rumshop
was Kayser, Bengle from Supply and others,.

It was about 9 = 10 p.m,., at the rumshop that
I heard that Saffie had struck Batulan, I told
Jhuman at 4,30 p.m. on 26th that I was going out.
I think I told him I would be coming back, When
I got back I said to Jhuman, "I return,uncle"., He
asked me i1f I heard what had happened. I said "no"

and then "by the way I hear somebody knock Batulan

top-side", I went to bed after that, I put on my
sleeplng clothes, Jhuman told me his wife had
made a report at the Police Station,

T intended to get up at 2 to 2,30 a.m. to go
to my mother. .When I got up I called Jhuman and
told him I am going out and I am golng for the
milk; he did not come out to me,

In Ex. "BB" I made a mistake; it should be "6
days" not "7 days".

T drove in Haniff's lorry for the first time
on Sunday night, 27th.
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I did not see Haniff's lorry stop at the rum- In the
shop on the Saturday night (26th), I passed by the Supreme Court
Police Station about 7.15 p.m. on the Saturday and —_—
passed back about 7,30 p.m. I went to another rum-
shop; cannot remember seeing a lorry at the Station Pﬁﬁigcution
at that time., Can't remember seeing Jhuman at the en.ce
Station. Get on well with my wife; the milk was
for my family at Kitty; there was a possibility No. 14.
that I might have taken it personally; I might
have sent 1t by car. I was expecting to go to Henry Bradshaw.
Kitty on that Sunday (27th). I know the milkers Cross-

employed by Jhuman - Kaymoo, Ball and Dukhoo, Examination by
E,V. Luckhoo =~
It 1s usual to milk at both pens of Jhuman, continued,

The pens are about 180 rods apart, Milking was not
going on at the first Jhuman pen on that Sunday;
had there been milking at that pen I would have
collected my millk there and gone away.

I know that Jhuman has a 12 bore gun, double
barrel gun, I have seen it being carried many
times by Jhuman only. Never seen Scholes with that
gun or wilth any other gun. Never seen Haniff with
a gun or a revolver; Harry Persaud never had a gun
on Carlton Hall dam that Sunday nor did Scholes.

I first saw accused No,1 and other accused
coming south towards us when they were two to three
hundred rods away first saw the gun in +the hands
of accused No.,l when they were 100 rods away. I
tried to get Haniff and others to leave and go away
but they would not listen to me because Schules
saild "the gun is not a good gun, we can dodge it",
Scholes was unwilling that the party should get
away and go west in the pasture,.

After running away I ended up at Glacier's Lust.

I saw Katriah with a gun; he was about 100
rods to the north of me on the Carlton Hall dam when
I first saw him,

I was about 20 rods north-~west of Batulan when
the first shot was fired,

Re~examined: Re~-
Examination.

I had no gun with me at any time that day.
When accused No.4 sald, "uncle Bradsh you see advan-
tage" he was spesking to me; all the Subadars call
me "Uncle Bradsh". I have had no "story",court or
otherwise, with the Subadars. About 25 minutes to
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68,

half an hour elapsed between the time I saw accused
Nos, 1, 2, 3, 4, leave the cowpen and the time they
returned to the Jhumans,

When accused Nos,l to 4 left the cowpen (be=
fore the shooting) they had no guns or sticks.

No question by jury,.

Ad journed at 3.21 p.m. to 9.00 a.m.tomorrow (25.8.54)

No, 15.
EVIDENCE OF ABDOOL ESUF JHUMAN

Mohamed Jhuman is my father. Batulan was my
mother; Haniff Jhuman was my brother, I live at
Carlton Hall in my father's house,

During September, 1953, I used to stay at my
father's rice mill, i am not married, I am also
called "Baby Boy". I manage my father!s rice mill
at Mshaica and was doing so in September,1953,Bibi
Kariman is my sister=~in-law,

I know all the accused for about 8 years; they
live at Pln, Broomhall, On 27th September, 19535,
I left my father's house at about 6 a,m, for the
cowpen on the:Carlton Hall east side line dam which
is about 400 rods from the Public Road, across the
railway line, My mother, Batulan, was with me, On
our way, between my father!s two cowpens and about
20 rods from Subadar!s second cowpen, I heard a
noise, i.e. the voice of my brother Haniff Jhuman;
on hearing his voice I ran towards him and saw
accused Nos, 1, 2, 3, 4 and my brother. They were
fighting between the Carlton Hall and Broomhall
dams near to Subadar's cowpen, On my mother!'s
arrival she grabbled accused No.l and told him he
was the cause of her getting licks the Saturday
night from Saffie Mohamed (accused No,5), T went
to separate the two of them and in trying to do so

"I f8ll on top of accused No,l:; "surprisingly" I

saw Henry Bradshaw who took me off accused No. 1;
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69,

two of the accused (I cannot remember which) spoke
- they said, "I tell you all to bring the gun or
the cutlass' and you all did not hear me". Accused
No,2 said, "let'!'s go for it" and the four accused
(1 = 4) left, running in a northerly direction to-
wards the public roads My mother, Bradshaw, Haniff
Jhuman and I then went from between the two dams
(where the fight had taken place) to the Carlton
Hall dam and we started to walk towards the Public
Road., After walking about 120 rods northwards I
met Clinton Robertson and he spoke to us, This was
at our first calf pen., We continued walking(leav-
ing Robertson at the calf pen) for about 40 rods
when I saw six persons coming on the Broomhall
dam, they were 40 ~ 50 rods away at the time, conm-
ing in a southerly direction towards us., We stood
up on our dam when they were about 20 rods away I
recognised they were the gix accused., Accused No,
1 had a gun and accused No.5 had a stick, Accused
No.l was in front. I saw another person on the
Broomhall dam but I could not recognise who he was;
he was about 40 rods behind the accused and was go-
ing east on the parapet of the trench,

After I had seen the six persons and before I
recognised them to be the six accused, Herry Bacchus
and Bibl Kariman joined us on the dam; they came
from north towards us on the Carlton Hall dam,
Henry Bacchus spoke to Haniff and T saw him push
Haniff, Cleveland James then jolned us. I believe
he came before Henry Bacchus and Bibl Kariman - he
came from south along Carlton Hall dam, The six
accused came up and while they were on the Broom-
hall dam, accused no,l told Haniff, "Haniff me go
ghoot you" and when he said so,Cleveland James and

Bradshaw went away. They crossed the west trench
of Carlton Hall dam, Haniff said to accused No., 1
"what you going to shoot me for?" Accused No, 5

moved up close to accused No,1l and said ©o him,
"if you can't shoot man, give me the gun". Accused
No.6 then said, "shoot them man, ah we got money,
we going take dem Luckhoo". Accused No, 1 then
pointed the gun at Haniff, he pulled the trigger,
the gun went off and my mother fell; before this
my mother said to accused No.l, "nah shoot me son,
before you shoot me son, shoot me", I was not
looking at her, my attention was taken wup with
accused,

After my mother fell Haniff was staggering,
bleeding from his 1lips and head, At the time
accused No, 1 fired that. shot accused No, 5 was
about one foot away from him and the other accused
were about 3 or 4 feet away.
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After the first shot accused No.l broke the
gun, took the spent cartridge from the barrel,push-
ed his hand in his trousers pocket, took out another
cartridge, put it in the gun - my prother (Haniff)
told me to run and I ran and Jjumped In the trench,
When I was coming out of the trench, on to the
Carlton Hall pasture, I saw accused No, 1 at my
brother and he fired and I heard the gun pgo off,
My brother fell and I got shots on the back of my
head, three shots on my back, one on my right hand
and one on my -left thigh, I staggered, I was
bleeding, I started to run, west.

Thégun accused No, 1 had was a single barrel,
12 bore- gun, resembling Exhibit "g",

;The spent cartridge which:accused No, 1 took
from the gun was of a reddish colour and as was
the one he took from his pocket = they resemble
Exhibits "F,1" and " P,2", .

While I was running I met Henry Bradshaw on
the western dam of Carlton Hall about 100 rods from
where I started to run.

I continued running on the dam on the west of
Carlton Hall; when I reached gbout 10 rods from
the Public Road and about 20 rods from  Farinhats
garage, I met Henry Bacchus for the second time, I
went with Henry Bacchus to Farinhals garage and
from there by car to my fathert!s rice milll and
from there, with my father to the Police Station
at Mahaica and then to Public Hospital,Georgetown
where I was treated by a doctor, and sent away.
The practice is for the milk to be brought from
the cowpen to the roadside where it is measured
and delivered to the Government milk lorry.

Cross-examlined by Lloyd Luckhoo:

I am 19 years old, I attended Stanleyville
Methodist School (Primary) until the 6th Standard,
I was then enrolled as a student at the Guianese
School (Secondary) at 47 Robb Sireet, Bourda, where
I spent two years and took my Senior Cambridge Ex-
amination, but was not successful, I remained in
the school until January, 1953,

"I started managing the factory (Rice) in January
1953, and saw to it that proper books were kept
relating to employees.
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I am not conscious of the fact that the evi-
dence I have given here differs materially from
what I said at the Preliminary Enquiry. I am not
conscious of any variation, My evidence was read
over to me and I was asked to make any corrections
but there was no need to do so and I signed, I
have not seen the evidence of any other witness in
this Court or at Preliminary Enquiry nor have I
been told what eny witness has said here or at Pre-
liminary Enquiry., The name of the factory book-
keeper 1is Indadj Bacchus. I inspect the books., I
also keep books relating to wages,

I was served with a notice to produce books
relating to wages and employment of Henry Bradshaw
during September, October and November, 1953, I
did not search for any because I do not know of any
such books, I have not spoken to Indad]j Bacchus
because I know there are no such books EWitness is
asked by Court to bring to-morrow all books relat-

ing to payment of employees at the factory).

Ex, "X" has been written by me. It extends
from March to December, 1953, and has been written
up "week-endly" as a record of wages pald to Brad-
shaw, Sookdeo Persaud and Sahadeo Persaud, It
would be a full record of Bradshaw'!s work during
that period., I keep this book (Ex, "X")at my home,
not at the factory. I copy into this book what is
written on the slip of paper which Bradshaw brings
to me,

Since 19th December, 1953, Bradshaw has not
worked for me or my father. '

During the week ending 26th September, some
nights I slept at the factory and some mnights at
home; slept more nights at the factory. Usually
I sleep 2 or 3 nights at home and 4 or 5 nights at
the factory.

Do not know whether Bradshaw slept, from 20th
to 26th September, at the factory. I cannot remem-
ber, Bradshaw was employed on job work at that
time - in September 1953, he repaired tractor and
combine, the job took 6 ~ 7 days.

Don!'t know where Bradshaw slept on Saturday
26th,

I know that, before 26th September, a notice
was served concerning damages. 1 read my father!s
letters ~ the amount was about g70:00. I dont't
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know about the letter from Ronald Luckhoo for
g7003;00. Cannot remember a notice being received
about 24th - 26th September, 1953, for g507:00- dam-
ages. (Witness is shown copy of 1etter) I cannot
remember recelving the original of this letter
(tendered for identifilcation - marked Ex, "FF",)

Don'!t know of any other allegations by
Subadars of trespass by my father'!s cattle,.

I went on that Sunday (27th) because one calf
was sick. 10

On Friday, 25th September, I slept at the fac-
tory; my father or mother told me about the im-
pounding of the animals on Saturday 26th =~ heard
it in the afternoon. My father was annoyed, I
know of the incident of accused No,5 hitting mnmy
mother; my father and mother were arinoyed. I know
of no plan to go aback and beat the Subadars.

On morning of 27th September, Haniff left be-
fore I did, I saw him in his yard; -did not speak’
to him, I knew he had gone aback and I expected 20
I would meet him at the pen. The sick calf was at

the second pen « near to the Subadars'! pen.

The noise which I have referred to which I
heard when 20 rods from the Subadars! pen sounded
as though it came from Subadars'! pen, Batulan was
with me, I ran about 20 rods after hearing the
noise; my mother came behind me, The fight be-
tween Haniff and accused Nos, 1L to 4 was on the
Carlton Hall side of the wire between the two dams.
Haniff was "holding his own" against the four ac- 30
cused; wup to that time T had not seen Bradshaw,
Scholes or Harry Persaud, I did not see Harry
Persaud at all that morning.

I slipped and fell on top of accused No,l on
the Carlton Hall side of the wire between the dams;
all the fighting I saw was on the Carlton Hall side
of the wire, I slipped on cow dung when I fell on
top of accused No,1, T did not see Batulan fall,

I did not have a chance to fight Bengal (ace~
cuged No,l) did not give him one blow; did net see 40
Batulan kick accused No.,l nor Bradohww choke accus-
ed No. 1.

I cennot remember saylngaas at "A" on p.47 of
depositions,

Did not say as at "B" on p. 47 of depositions
nor as at "C" on same page.
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I cannot remember telling the Magistrate about
my slipping and getting on top of Haniff or about
my mother being In a fight with accused No, 1 or
about any fight,

Adjourned at 11,30 a.m. to 1,00 pom.

"Not conscious" of having told the Maglstrate as at
"D" on p.47 of depositions,

Don't remember saying as at "A" on p.50 of
depositions.

Did not see my mother with a knife at the cow-
pen nor Haniff Jhuman with a revolver, I know what
8 revolver looks like,

I first saw Cleveland James when we were stand-
ing at the place where the gun went off, At that
time Bacchus, Bibi Kariman, Bradshaw, Batulan,Haniff,
Cleveland James and I were at that spot. When I
first saw Cleveland James in our company; the
Subadars were about 30 rods away. The spot at
which the gun was fired was about 280 rods north
from where I had slipped and got on top of accused
No., 1; it was from that former spot that Cleveland
James and Bradshaw crossed when accused No, 1 had
almost reached the spot where the gun was fired =
8 ~ 10 rods away. Bradshaw came the 280 rods with
us.

Can't remember saying as at "E" on p, 47 of
depositions, or as at "F" on same page,

I did not say to the Magistrate as at "B" on
P50 of depositions,

When I first saw the Subadars coming south
Henry Bacchus and Bibi Kariman were in our company,
30 was Bradshaw,

I cannot remember saying to the Magistrate as
at "A" on p.5l of depositions, or as at "B" on same
page, or as at "C" on same page,

What I am saying now is the true story,
Your suggestion that when the Subadars were

coming up only my mother, Haniff and I were together,
is wrong.
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Henry Bacchus came about 10 rods ahead of Bibi
Kariman; he was walking fast. Bibi Kariman was
walking, ‘Both- Bacchus and Bibi Kariman spoke to
Haniff. ‘

Batulan did not say to Haniff, "shoot the

bitch, what you frighten for, me chop Frenchman"
Haniff did not say, "no motherts cunt going to
milk no cow today". We were not daring Karamat
(accused No,l) and-others to pass and go to where
the calves were tied, Haniff did not take a revol- 10
ver from his pocket, It is not correct that accus-

ed No.l fired one shot which got Batulan and Haniff

and some of the shots got me also.

The second shot was not fired in the air,

When the first shot was fired accused No, 1
was 25 feet from Batulan who was facing north-east;
Haniff facing same direction and he was on the 1eft
of and close to Batulan, I wasasbout one foot be-~
hind Haniff and facing north-east, Bibi Kariman
was about 2 feet south-west of Batulan and about 20
5 feet from me, Bacchus was to the right of and
close to Bibl Kariman both of them were facing
east, I was not running away the time of the
first shot.

At the time the first shot was fired accused
No.l was about 25 feet away (witness Indicates
position, 1,e., just this side of the north=-east
corn?r of the north door in the east of this Court
room

I got all my injuries when my back was to 30
Karamat (accused No,1l) while rurnning away I looked
back once and then saw when accused No,l almed the
gun -~ when I heard the second shot 1 was facing
west,

I did not say to the Magistrate as at "A" on
P.54 of depositions,

I'did say as at "A" on p.49 of depositions,

I had to run 140 ~ 150 rods north along the
west dam of Carlton Hall to get to the public road.

Bacchus asked me, near the publlc road whether 40
I got shots too and I told him "YVes buddy, I got
‘shots too" I did not ask him about Batulan or
Haniff, We walted 5 or 10 minutes for Farinha to
get his car, We spent about 5 minutes at the fac-
tory and then to the Station,
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Crogs=~examined by Lionel Luckhoo:

Income Tax is paid on the earnings of the fac-
tory and 1t 1s necessary to know earnings and ex-
penses,

Exhibits "X" and "Y" are the only two books
which T write up myself; they are never handed to
the book~keeper nor does he know of thelr exlstence.
The book-~keeper has a Wages book and I shall bring
it to~morrow,

I have never seen the tractor or the combine
at the factory -~ the tractor was repaired in the
yard at Carlton Hall, not at the factory,

I do not get recelpts for payments for wages,
Only one bed at the factory, in the office,

I have never known Bradshaw sleep at Carlton
Hall but he may have done so,

On Friday, 25th September, I slept at the fac~
tory and occupied the bed, On Saturday, 26th my
father came to the factory about 10,00 a.m., alone,
Either my father or my mother told me about the in-
cident on Saturday morning with the cattle, They
told me no person other than my father was on the
road at the time. We have not got a quaco stick in
our home = never secen one, Before I left the fac~
tory on the Saturday evening my father told me to
go in the backdam on the following morning; the
last time I had been in the backdam was the preced-
ing Wednesday.

I do not know much -about cows =~ went from
school to factory; cowminders and other members of
the family know more about cattle than I do. On

the Wednesday my father had given me & bottle of
"AA" for the calf and I had it with me on that Sun-
day morning but did not reach the pen on that day.
Neither Batulan nor I stopped at Haniff's house nor
called out on the Sunday morning.

The only fight I know of at the back was Dbe-
tween Haniff and accused Nos.l to 4, Batulan only
grabbed accused No.l, it was not a fight, no blows
exchanged.

Tt is not true to say that all that took place
was that one of the accused pushed Haniff (refers
to "C" on p.47 of depositions).
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The fight between Haniff and accused Nos.,l to
.4 lasted .5 or 6 minutes. I only did anything when
my mother grabbled accused No.l, I was standing
up wabtching for 5 or 6 minutes; in my view Haniff
was -even getting the better of it.

T cannot remember if the cows were tlied up
in Subadar's pen.

After the fight the four accused went straight
on to the Broomhall dam and went away.

If calves are left tied up they will be at-
tacked and killed by the bigger animals and there-
fore must be let loose,

I did not expect to see Bradshaw aback that
morning, -T call him "Mr, Bradshaw" not "Uncle
Bradsh".

Two of the accused said "let's go for it", but
I cannot say which two,

When accused No,l came up with the gun 1if I
had thought that he was going to use it I would
have run away. I told my mother and Haniff to run
before the first shot because I feared trouble, I
did not then turn and run.

When I started to run I did not see either
Bradshaw or Scholes,

I met Bradshaw about 140 rods from the public
road on the west dam of Carlton hall, I came on to
the public road ahead of him., I told him I hsad
got shots.,

Accused No. 5 was not 3 - 4 rods behind accus-
ed No,l -~ he was 3 - 4 feet behind him. Accused

No. 2 was not about 9 or 10 rods behind accused No.

1; he was about one foot behind accused No. 5.

(Counsel asks that deposition of witness be
admitted. and marked Ex, "GG",)

Ad journed at 3,30 p.m. to 9,00 a.,m. tomorrow 26th
August, 1954,
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THURSDAY 26th AUGUST, 1954, In the
Supreme Court

Cross-examined by E.V,. Luckhoéz

Prosecution
I have found no book kept by my book~keeper Evidence
which is foolscap size and with hard cover. I did
not go home last night and so could not search for No. 15,
the books myself; my father went home, The Wages ‘
bools are exercise books - not hard: covered. Abdool Esguf
Jhuman.
Exhibit "Y" does not appear to have been fresh- Cross-
ly made up. Exemination
by E., V.

Bradshaw did not work at the factory on Satur~ Luckhoo.
day, 26th.September, I know that he worked at
Carlton Hall on that date.

I worked the whole day at the factory on
Saturday 26th from 7,00 a.m, to 4,00 p,m, Henry
Bacchus came to the factory on Saturday, 26th, dur-
ing the morning and left about 4.00 p.m.

I went to Carlton Hall about 4,30 ~ 5,00 p.m,
on 26th; did not meet Bradshaw at Carlton Hall
then,

From daylight on Saturday 26th I did not see
Bradshaw until aback on Sunday, 27th,

I believe I saw Bradshaw at the factory on Fri-
day 25th; did not see him at Carlton Hall on that

day,

On Saturday 26th, at about 10,00 p.,m. I was at
home at Carlton Hally; I did not hear nor see
Haniff!s lorry that night. I cannot remember see-
Ing Jeremish Innis that Saturday night. I saw
Cleveland James that night at about 5,30 p.m. I am
not certain whether he went to the Station that
night -« going to the Station, I was sgitting in
front with the driver; two persons were In the
back seat one of whom was my mother - the other
may have been Cleveland James. That"other person"
went back with us to Carlton Hall,

Kaymoo, Dukhoo and Ball were milking at my
father'!s first pen on that Sunday morning (27th).
I stopped and spoke to them. The sick calf was at
the second pen; there were 20 ~ 25 calves in the
gecond pen.

The land irmediately to the west of the wire
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between the two dams is, for a width of about one
rod, company land and that adjoins the Carlton
Hall dam,

- (Witness demonstrates how he was holding ac-
cused No,l1 when he (witness) slipped and got on
top of accused No,l).

Trmediately after Haniff told me to rum,I ran.

As regards "C" on p.50 of depositions, the dis-
tance is, not 75 rods, but 140 rods. ”

I have seen Haniff with the barrel of a shotw-
gun; never seen him with a revolver or with a
complete gun, Don't know 1f he was charged with
discharging a firearm at Coffin, I heard so after
giving my evidence at Preliminary Enquiry in this
case,

I was charged for possessing a revolver =
colour of the barrel of Ex, "G" - it was about 10"
long; 1t was not loaded when I was found with 1t
nor did I have ammunition at the time, The Police
took the revolver from me on the public road at

Mahaica, I had three shot-gun cartridges on me. I

have never seen Hanlff use my father'!s gun, I had
taken the three carbtridges from my home. Haniff
had the barrel and I had the stock and the apron
of the gun, It was at that time that the Police
found the revolver in my possession.I was cycling.
About 2% miles from Mshaica a fellow gave me the
revolver to glve to gsomeone; don'!'t know the fel~
low!s name but had seen him before bubt never spoken
to him « my brother was not with me at +the time,
I do not know the name of the man to whom I ' was
to give the revolver; he mentioned the name  but
I did not kmow the man, The man asked me to give
the parcel (containing the revolver) to my father

the man to whom he was sending 1t would c¢all for

it.

Thig is one of the Wages books which I brought
this morning (admitted and marked Ex, "HH"). -~ The
item for week ending 26th Septembver, 1953, under "H,
Bacchus" 1s the Henry Bacchus now in Court, I%
shows that he worked for 3 days - Tuesday, Wednes~
day and Friday; he did not work at the factory on
Saturday,

Accused No,3 was about 9 feet behind accused
No.l when the first shot was fired and accused No,
4 was by the side of accused No,3. Accused No,4
was, not about 20 rods from accused No,l when first
shot fired.

No re-examination.
No question by jury.
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By Lloyd Luckhoo (with leave):

- Subadar was there =
his home.

he had not gone towards

No, 16.

EVIDENCE OF ALFRED KATRIAH

I am a rice farmer, I am a Rural Constable,
have been one for about four years, Live at Falr-
field, East Coast Demerara which is about 100 rods
east of where the Carliton Hall and DBroomhall dams
join the public road; have to pass Subadar's house
to get to my house when going east. I know the six
accused for about six years.

Know Mohamed Jhuman and his sons for about 5

years, On Sunday, 27th September, 1953, I met ac-
cused -No,6 about 50 rods from the public road on
the Fairfield dam which is about 25 rods west of

my house; before that he had come to my house
about 6,00 a,m, and asked me to lend him my boat
and I agreed; he went away. Accused No, 4's wife
came to my house and spoke to me and T went to
accused No,6 on the Fairfield dam:; he sald he
wanted me to go down aback to where hls pen is.
I asked him why he wanted mc to go and he said on
"that dam" (Broomhall dam by Carlton Hall dam)that
Haniff and tnuff! people walk and go down the dam".
I asked him where these people were going and he
gaid he doesn!t know 1if they are going to beat his
picknie at the pen. I asked him Taccused No. 6)
what they are going to beat his children for and he
said, "last night they been got fight a road", I
asked him if he was sure they were going to Dbeat
his picknie -~ he said he fnah know!, I told him
Haniff and others must be going snd milk their cows
-~ he said he 'nah know!, I said to him "study you
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In the head good, if you still want me to go"; he replied;
Supreme Court '"yes man, you dey constable, if any fight fo make

they go see you and they go frighten" I said "all

Prosecution right" and told him I was already ready to go and

Evidence shoot pigeons at De Kenderen backdam, I went homej

- took off my pyjamas, put on my clothes, took up my

‘ gun, a single-barrel, 12 bore; came on to the

No, 16. Fairfield dam where accused No.6 was, There is a

: middle walk dam about 50 rods west of the Fair-
Alfred Katrish. field dam, I asked accused No,6 which side we 10

Examination -~ must walk to get to his pen and I told him which-

continued, ever side he want to walk, let us walk, I suggeste

ed we walk south on the Fairfield dam and then take
the cross dam to "catch -his pen" he said "all
right" and we walked on that dam going south; the
cross dam was about one mile from where we were,
across the Railway line, When we reached the Rail-
way line accused Mo,6 suggested we walk along the
Railway line to Broomhall dam, I told him we had
already made arrangements to walk straight on - he 20
said "all right, let!s go". When we reached about
100 rods from the Rallway line accused No, 6 sald
to me "Man, me mind no right, let we go across and
catch me dam by Carlton Hall way,"

Adjourned at 11,30 a,m, to 1,15 p.m,

We then turned and walked west through a coconub
field, on a reef, After going about 75 rods west
I heard a noise - 1% was a voice, can’t tell if it
was a man'!s or woman's voice -~ the scund of the

voice came from south of where we were, I told 30
Subadar I had heard the noise, let's walk quickly
~ we did so., When we reached about 6 rods from

the Broomhall side line dam I saw Accused Nos.4,3;

1 and 2 running on the Broomhall dam in a norther-

1y direction, Accused No,l was in front - they
were about 6 feet apart. I shouted out "what's

wrong"; +the Railway line was to the north of them,
Accused No.4 answered Haniff and Bradshaw proper

beat them up at thelr pen and they going for gun

to shoot them, I told them no, "you ecan't do 40
that", All could hear me., I told them let us go

to Mahaica, get a car and report the matter to the
Police, One of the four said, "nah worry with the

man" and they started runmning in same direction,
Accused No,6 and I crossed the trench and got on

to Broomhall dam and we continued walking in the

game direction they had run, north; the Railway

1line was then about 100 rods shead of us, When
accused No, 6 and I got about 2 rods from the Raill-
way line, I saw someone coming with a gun going 50
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west on the public road, I crossed the Railway
line and after I had walked on the dam for about 15
rods I saw accused No,l coming with a gun towards
me, on the dam - single barrel gun like Ex. "G".
Accused Nos, 2, 4 and 5 were behind No.l, accused
No,5 had a sticlkt, Those four accused were trot~
ting accused No. 5 was a little way behind them, I
did not see accused No, 3 at that time. When accus-
ed No,6 and I gol to the Railway line accused No,6
remalned there,

I said to accused No.l, "Man, where you going
with this gun"; accused No.l said he 1s going to
shoot Haniff and Bradshaw rass ~ he spokeloud, I
told himhe could not pass with that gun and I stop-
ped all of them on the dam, I had my gun with me,
Accused No,1 tried to pass me and I tried to "make
a catch" on his pun but I did not manage it and he
passed me; the four of them (accused Nos, 1, 2, 4
and 5) passed me and continued running. I contin-
ued begging them saying, "this is a wrong thing al
you do, study you head good". I was near to them.
I continued behind them until I crossed over the
Railway line and for about 10 rods on the other
side of the line, I tried to make a grabble at
the gun of accused Wo,l -~ accused No.2 was behind
me and said to me "nah trouble he man",. Accused
No,1l swung round and the barrel of the gun got
right up to me and I held it. Accused No,1 held
the stock and jerked the gun from me; he pointed
the barrel at me and said, "Man, nah humbug hear
nah he looked to me "serious":; he swung around and
started to run again in same direction, south on
Broomhall dam, I told them I was going to report
them, that they go shoot people, Accused No,l said
that he do what he like that nobody got no business
with he, I looked straight ahead and saw a crowd
of people on Carlton Hall dam, I could not recog-
nise them, they were about 50 rods away (from wit-
ness stand to house on eagt of Court with "spire"
on roof). When I got to the Railway line, while
following four of the accused, I saw accused No, 6
on the Railway line; he followed the four accused.
When the Subadars were 6 or 8 rods from me I shout-
ed at the top of my voice ~ the people in the crowd
could have heard me, "al you run, Bengal go ah
shoot ah you", When I shouted I notice  Bradshaw
and two others cross the trench into Carlton Hall
rice field, I turned back and then I.heard a voice
behind me, I turned to go towards the road - Dbe~
fore I reached the Railway line I heard a "load"
(discharge of gun) behind me, to the south. I
jumped into the trench on the east of Broomhall dam
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as T got afraid. Before I crogssed the trench %o
go east I heard "a next" report of a gun from the
same direction, I continued across the rice fileld.
I did not fire my gun; I went home, changed my

“wet clothes, quickly and went on my bicycle to the

Postal Agency at De Kenderen which is about 600
rods east of where I live, I made a telephone call
to Asst, Supt. Fitt, I pald for the call, 18£,
While at the Agency, accused Nos,3 and 5 came there
and accused No,3 spoke to Mr, Nelson, who is 1n
charge of the Agency. Accused No.3 told Mr.Nelson,
"let me ring up Mr, Luckhoo". Accused No.5 could
hear what accused No,3 told Nelson., I went home,

Crogs—examined by;quyd Luckhoo : -

Accused No,l has iImpounded my animals on.
several occasions during the past few years. I was
pleased, If I sald at Preliminary Enquiry that
accused No,1 impounded my bull on Friday, =25th
September, 1953, it is correct. I met accused No.
1 in his rice field on Saturday, 26th September,
1953, and he told me my bull was damaging his rice.
T doubted it., I have two bulls., On Saturday, 26th,
I was driving one of my bulls behind the house of
accused No,l on the Savannah, nct rice fleld, on
Broomhall land, It was late in the night, cannot
say if it was before midnight, Accused No.l shone
a torch and said, "Man, where you go wilth this
bull", I told him the bull had pulled out the
stick and got away; he .said, "the bull mus<ns1:XMLFault xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat"><ns1:faultstring xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat">java.lang.OutOfMemoryError: Java heap space</ns1:faultstring></ns1:XMLFault>